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 رئیس جمهور در مراسم بزرگداشت 
 روز ارتش جمهوری اسلامی ایران:

 ارتش طی 40 سال گذشته همواره برای پاسداری
 از تمامیت ارضی کشور و نظام ، فداکاری کرده است

 سلیمانی: انسجام بیمه گران زمینه ساز رشد
 و شکوفایی این صنعت خواهد شد

 صالحی: سپاه بخش مهم هویت ملی 
و تاریخی ٤٠ سال اخیر است

 ابتکار: سایپا طرح ساخت خودروهاي 
برقي را به دولت ارائه كند

 یکه زارع: تحقیق و توسعه، تولید و صادرات 
راه نجات صنعت كشور 

 حمید رضا عظمیان: در فولادمبارکه 
 حساسیت به مسائل زیست محیطی

یک الزام خودخواسته است

 صدیقی : اروپایی ها دست كمی 
از آمریکا  ندارند

 حرکت عظیم مردمی 
در امداد به سیل زدگان از 
آموزه های قرآن و شهداست

صفحه 5

صفحه 4

شنبه 31 فرورد                    ین  ماه 1398 | شماره 175 )پیاپی 265( | 8 صفحه |  2000 تومان
w w w . e t e b a r . n e t

هفته نامه اقتصاد                                          ی ، سیاسی و اجتماعی

شماره 

175
میلاد منجی عالم بشریت حضرت مهدی )عج( بر منتظران ظهور مبارک باد

مهدی  حضرت  بشریت  عالم  منجی  ولادت  تبریک  با 
باش  شاد  و  باد  مبارک  ظهورش  منتظران  بر  )عج( 
اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  تاسیس  دستور 
1358/2/2 توسط حضرت امام خمینی )ره( گرامی باد.

اشعار حضرت امام خمینی )ره(  در مدح حضرت مهدی 
شاهد  توان  می  کمتر  تاریخ  گذر  در  را  نظیرش  )عج( 
تازه ای  بود، اشعار وی در واقع به شعر فارسی جلای 
بخشید و انگیزه ای شد، برای سرودن اشعار بیشماری 
کنید,  می  ملاحظه  مطبوعات  در  را  نمونه هایش  که 
توجه عمیق مردم به سروده   ایشان و نیز شوق وافر 
مردم به کلام عرفانی این مرد حق ما را بر آن داشت 
یابیم.  ازایشان دست  اشعاری  به  بسیار  کنکاش  با   که 

ادامه در صفحه 8

 رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار شرکت کنندگان 
در مسابقات بین المللی قرآن کریم:

قدرت نمایی جنگنده های بومی 
در آسمان تهران در روز ارتش



اشعار امام خمینی )ره(در مَدح حضرت مَهدی )عج(

 دست برادری ارتش و سپاه حرکتی زیبا 
پس از حرکت زشت آمریکایی ها بود

فرمانده معظم کل قوا در دیدار فرماندهان ارتش و نیروی زمینی:

حضرت آیت الله خامنه ای فرمانده معظم کل قوا ظهر امروز 
)چهارشنبه( در دیدار فرماندهان ارتش و نیروی زمینی، ارتشِ 
امروز را متدین تر و کارآمدتر از همیشه خواندند و با تجلیل از 
حضور مؤثر و حیاتی ارتش و نیروهای مسلح در امدادرسانی به 
سیل زدگان، و همچنین با تأکید بر لزوم اتحاد روزافزون 
نیروهای مسلح و زیبا خواندن دست برادریِ ارتش و سپاه پس 
از اقدام زشت آمریکایی ها علیه سپاه، خاطرنشان کردند: هر 
کاری که دشمن را عصبانی کند، خوب و درست است و در 
مقابل همگان باید از هر کاری که دشمن را جری و روحیه آن 

را تقویت کند، اجتناب کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار با تبریک روز 
ارتش و نیروی زمینی به کارکنان خدوم و افتخار آفرین ارتش 
و خانواده های آنان، نیروهای مسلح را از »مظاهر و عناصر قدرت 
ملی« خواندند و خاطرنشان کردند: البته در بسیاری از کشورها 
حتی در کشورهای مدعی آزادی و حقوق بشر، نیروهای مسلح 
عنصر اقتدار دیکتاتورها و برخورد با ملتها هستند، همچنان که 
این روزها نمونه ی آن در قضیه شنبه های پاریس قابل مشاهده 

است.
رهبر انقلاب اسلامی، نیروهای مسلح را در منطق اسلام 
و جمهوری اسلامی، »حصارهایی امن برای ملت« برشمردند 
و افزودند: نیروهای مسلح در زمان جنگ، در مقابل تهاجم 
دشمن با دانش، تجربه و فداکاری، سینه سپر و آن را منکوب و 

وادار به عقب نشینی می کنند و در زمان صلح نیز 
با کارآمدی و آمادگی کامل، مایه اطمینان و 
آرامش خاطر ملت هستند، و به همین دلیل، 
دشمنان به دنبال بر هم زدن آرامش مردم از 
طریق مضطرب نشان دادن نیروهای مسلح 

هستند.
ایشان امدادرسانی ارتش و نیروهای مسلح 
به مردم در حوادث طبیعی را یک حضور مؤثر و 

حیاتی خواندند و گفتند: در سیل اخیر، نیروهای مسلح با همه 
وجود و امکانات در اختیارشان به کمک مردم شتافتند، به 
طوری که در استان گلستان، ارتش حتی قبل از حضور ستاد 

مدیریت بحران، در محل حادثه حاضر شد.
حضرت آیت الله خامنه ای، ثبت تصاویری از خدمات 
متواضعانه نیروهای ارتش به مردم را موجب ماندگاری این 
برگ های زرین در حافظه تاریخ دانستند و افزودند: اینکه یک 
سرهنگ ارتش خم شود تا فردی سالخورده با قدم گذاشتن بر 
دوش او سوار وسیله نقلیه شود، جلوه هایی از صداقت ارتش در 

بیان شعار »ارتش فدای ملت« است.
رهبر انقلاب اسلامی ارتش را به برکت جمهوری اسلامی، 
اسلامی«  ارزشهای  از  و »نمایشگاهی  ارتشی »مکتبی« 
برشمردند و خاطرنشان کردند: نمونه هایی همچون شهیدان 
بابایی و صیادشیرازی در ارتش وجود دارد که از لحاظ کارآمدی 
و در عین حال تعهد، تواضع، فداکاری و گریختن از نام و نشان، 
قابل ارائه و الگو برای ملت و بلکه امت اسلامی هستند و این 

روحیه و ارزشها باید روز به روز تقویت شود.
ایشان، ارتشِ امروز را متدین تر و کارآمدتر از همیشه 
برشمردند و گفتند: امروز زمام ارتش در دست نیروهای متدین 

و انقلابی است، البته افرادی که همواره عادت به تحقیر ملت و 
تکریم خائنان را دارند، مدام از »ارتش مدرن رضاخان« دم می 
زنند، در حالی که آن ارتش به اصطلاح مدرن، حتی یک روز 
نتوانست در مقابل هجوم بیگانگان 
مقتدر  ارتش  اما  بیاورد،  دوام 
جمهوری اسلامی هشت سال در 
و  مقاومت  منظم  جنگ  یک 
ایستادگی کرد و امروز نیز دانش، 
تجربه، روحیه، توانایی، تدین و 
امانتداری ارتش بیش از گذشته و 

مایه افتخار است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به حضور منطقه ای 
ارتش و نیروهای مسلح و مقابله آنان با فتنه های دشمنان، این 
سؤال را مطرح کردند: اگر ارتش و سپاه در مبارزه با داعش وارد 
نمی شدند، امروز منطقه و کشورهای همسایه ما چه وضعیتی 

داشت و چه کسانی بر آن حکومت می کردند؟
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: البته هر یک از کشورهای 
درگیر نیز مقابله و اقدامات لازم را انجام دادند اما نقش نیروهای 

مسلح ایران قابل اغماض نیست و امروز در 
واقع برکات نیروهای مسلح، علاوه بر ملت 
ایران، شامل کشورهای دیگر نیز شده 

است.
اتحاد  همچنین  قوا  کل  فرمانده 
روزافزون نیروهای مسلح را لازم و موجب 
عصبانیت دشمن دانستند و گفتند: دست 
برادری دادن ارتش و سپاه، حرکتی زیبا 

پس از حرکت زشت آمریکایی ها بود.
ایشان تأکید کردند: هر کاری که دشمن را عصبانی کند، 
خوب و درست است و در مقابل، هر کاری که دشمن را جری 
و روحیه آن را تقویت، و روحیه جبهه خودی را تضعیف کند، 

بد و ناپسند است و همه باید در سخنان و کارهای خود از آن 
اجتناب کنند.

رهبر انقلاب اسلامی، هدف از سخنان بی پایه آمریکایی ها 
علیه جمهوری اسلامی ایران را تضعیف روحیه عمومی دانستند 
و خاطرنشان کردند: آمریکا گرفتار هزاران میلیارد بدهی و 
گرفتاری های متعدد است و با گذشت چند سال از سیل و طوفان 
در مناطقی مانند کارولینا هنوز نتوانسته اند آن مشکلات را 
رسیدگی و جبران کنند اما برای تضعیف روحیه ملت ایران، 

یاوه سرایی می کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای، حضور بی نظیر مردمی در 
امدادرسانی به سیل زدگان را یکی دیگر از واقعیت های جلوی 
چشم و موجب عصبانیت آمریکایی ها برشمردند و افزودند: 
حرکت عظیم و سریع اقشار ملت ایران از ارتش، سپاه و بسیج تا 
هزاران طلبه و دانشجو برای کمک به سیل زدگان قابل وصف و 
بیان نیست، اما دشمن به مصلحت نمی بیند این عظمت را به 
زبان بیاورد.پیش از سخنان فرمانده کل قوا، امیر سرتیپ حیدری 
فرمانده نیروی زمینی ارتش در گزارشی با اشاره به امدادرسانی 
۲۱ یگان عمده و تخصصی این نیرو در مناطق سیل زده با دستور 
جمهوری  ارتش  گفت:  انقلاب،  رهبر 
اسلامی با حضور مستمر در مرزها، چهره 
»أشَِدّاءُ عَلیَ الکُفّارِ« خود را به رخ دشمنان 
کشید و همچنین با حضور در کنار مردم در 
سیل اخیر با محوریت نیروی زمینی، جنبه 
»رُحَماءُ بیَنَهُم« را به منصه ظهور رساند.

فرمانده نیروی زمینی ارتش، اقدامات اخیر 
آمریکا علیه سپاه پاسداران را ددمنشانه 
خواند و تأکید کرد: تا ظهور دولت حق و نابودی استکبار ارتش و 
سپاه دست در دست یکدیگر خواهند بود و ما نیز همراه با ملت 
ایران خواهیم گفت که همه ما پاسداران نظام مقدس جمهوری 

اسلامی هستیم.

رئیس جمهور در مراسم بزرگداشت  روز ارتش جمهوری اسلامی ایران:

 ارتش طی ٤٠ سال گذشته همواره برای پاسداری 
از تمامیت ارضی كشور و نظام ، فداكاری كرده است

دکتر روحانی افزود: از زمانی که آمریکا تصمیم گرفت 
با مسلح کردن تروریست ها  و حمایت جنگنده هایش، 

از این تروریست ها به عنوان قدرت 
نیابتی در منطقه استفاده کند و خود 
نظاره گر باشد، آن قدرتی که توانست 
نقش شوم آمریکا در منطقه را بهم 
نیروهای  کند،  آب  بر  نقش  و  بزند 
سپاه  بویژه  منطقه  در  ما  مسلح 

پاسداران انقلاب اسلامی بود.
رئیس جمهور  با تاکید بر اینکه »آمریکا از هر قدرتی 
که تسلیم و تحت سیطره و فرمان آنها نباشد، عصبانی 
است«، اظهارداشت: آمریکا بخاطر 40 سال ایستادگی، از 
ملت ایران و از نیروهای مسلح و سپاه پاسداران،  عصبانی 
است همانطور که  از حزب الله لبنان، حشدالشعبی عراق و 

نیروهای مردمی یمن هم عصبانی است.
دکتر روحانی ادامه داد: آمریکایی ها و اذنابشان در منطقه 
و رژیم صهیونیستی فکر نمی کردند که ملت های منطقه 
با کمک ملت ایران و نیروهای مسلح و سپاه پاسداران 
بتوانند همه تروریست ها را به عنوان نیروهای نیابتی آنها 
در منطقه، از میان برده و مضمحل کنند و همه آنها را 
از سرزمین های اشغال شده بیرون برانند. آمریکا امروز 
عصبانی است که نمی تواند نقشه ای را که برای منطقه 

طراحی کرده بود، پیش ببرد.
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه راهی که آمریکا انتخاب 
کرد، غلط و اشتباه است و آمریکا و سردمداران آمریکا 
در اوهام خود غرق شدند، تصریح کرد: تردیدی نیست 
که امروز نیروهای مسلح ما از هر زمان دیگری قدرتمندتر 
هستند. امروز آسمان ایران در سایه قرارگاه پدافند هوایی 
از هر زمان دیگری امن تر است و دریاهای کشور و آب های 

همجوار در سایه نیروی دریایی سپاه و ارتش از هر جای 
دیگری امن تر است.

حضور  داد:  ادامه  روحانی  دکتر 
کنار  در  منطقه  مردمی  نیروهای 
انقلاب  پاسداران  سپاه  نیروهای 
جای  هر  از  را  منطقه  این  اسلامی 

دیگر امن تر کرده است.
رئیس جمهور با بیان اینکه آمریکا 
قدرت منطقه ای ما و قدرت ایران و 
نیروهای مسلح ما و امنیت و ثبات منطقه ما را نمی خواهد، 
گفت: آنچه هدف ماست امنیت و ثبات منطقه، استقرار 

حکومت های منطقه و پایان تروریسم در منطقه است.
نیروهای  افتخارات  از  یکی  امروز  افزود:  روحانی  دکتر 
مسلح ما مبارزه با تروریسم است و بویژه سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی در این زمینه قدم های بلندی برداشته 

اگر  که  ندارد  تردید  هیچ کس  است. 
امروز دستهای تروریست ها در عراق، 
افغانستان، لبنان و  سوریه هر روز بسته 
تر از دیروز می شود، در سایه تلاش 
ارتش و سپاه جمهوری اسلامی ایران و 
به دلیل خواست دولت ها و کشورهای 

منطقه از آنها برای حمایت است.
از  دیگری  بخش  در  جمهور  رئیس 
سخنان خود خاطر نشان کرد: از ارتش 

جمهوری اسلامی ایران که امروز همزمان با رژه نیروهای 
مسلح در برخی از استان های کشور همچون گلستان، 
لرستان و خوزستان به دلیل وقوع حادثه سیل، خدمت به 
مردم را در دستور کار دارند و رژه خدمت امداد رسانی را 

انجام می  دهند، تشکر و قدردانی می کنم.

دکتر روحانی در بخش پایانی سخنان خود در مراسم 
رژه روز ارتش جمهوری اسلامی، خطاب به مردم منطقه، 
کشورهای همسایه و ملت های مسلمان، گفت: نیروهای 
مسلح ایران هیچگاه در برابر شما و در برابر منافع ملی 

شما نیستند.
برابر  در  ما  نیروهای مسلح  کرد:  تأکید  رئیس جمهور 
متجاوزین ایستادگی می کنند و قدرت نیروهای مسلح 
است.  اسلام  جهان  و  منطقه  کشورهای  قدرت  ما 
ریشه مشکلات منطقه یا از صهیونیسم و یا از استکبار 
آمریکاست. ملت های منطقه قرن ها با هم برادرانه زندگی 
کرده اند و با حسن همجواری در کنار هم بوده اند. اگر 

مشکلی در منطقه است از سوی دیگران است.
کشورهای  و  منطقه  مردم  به  خطاب  جمهور  رئیس 
همسایه گفت: بیایید با هم در کنار هم باشیم و منطقه 
را از حضور متجاوزین پاک کنیم و در مقابل صهیونیسم 
غاصب که 70 سال در منطقه در 
حال جنایت و کشتار است بایستیم 
ملتهای  و  فلسطین  ملت  به   و 
بزرگ منطقه کمک کنیم تا به حق 
تاریخی خودشان برسند که در این 

راه، پیروزی از آن حق خواهد بود.
جمهور،  رئیس  سخنان  از  پس 
جمهوری  ارتش  نمونه  یگان های 
اسلامی ایران به همراه تجهیزات و 
یگان های محمول نیروی زمینی، هوایی، دریایی و پدافند 

هوایی از مقابل جایگاه رژه رفتند.
در مراسم رژه همچنین برای نخستین بار بمب افکن های 
شکاری بومی »صاعقه« و »کوثر« در رژه هوایی شرکت 

کردند.

خبر
 رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار شركت كنندگان 

در مسابقات بین المللی قرآن كریم:
حركت عظیم مردمی در امداد به 

سیل زدگان از آموزه های قرآن و شهداست

مراسم پایانی سی و ششمین دوره مسابقات بین المللی قرآن 
کریم صبح امروز )دوشنبه( با شرکت اساتید برجسته و قاریان 
بین المللی و همچنین قرآن پژوهان و میهمانان شرکت کننده در 

این مسابقات، در حضور رهبر معظم انقلاب اسلامی برگزار شد.
رهبر انقلاب اسلامی در این مراسم، فهم قرآن و عمل به آن را 
تأمین کننده سعادت بشر در دنیا و آخرت دانستند و با تأکید 
بر اینکه بسیاری از مشکلات و گرفتاری های امت اسلامی و 
بشریت به علت عمل نکردن به معارف قرآنی است، گفتند: امروز 
به لطف الهی در جمهوری اسلامی، اقبال مردم بویژه جوانان 
به معارف قرآنی و تمسک به این معارف روز به روز در حال 
گسترش است و همین تمسک به قرآن مایه سعادت، قوت و 
عزت نظام اسلامی خواهد بود. حضرت آیت الله خامنه ای با 
قدردانی از دست اندرکاران برگزاری مسابقات بین المللی قرآن، 
و  قرآنی  معرفت  و  فهم  مقدمه  را  آن  با  انس  و  قرآن  تلاوت 
همچنین تعمیق معنویت در قلب و ذهن انسان برشمردند و 
افزودند: بسیاری از کج روی ها، بدفهمی ها، ناامیدی ها، خیانت ها، 
دشمنی ها و تسلیم شدن در برابر طواغیت، به علت دوری از قرآن، 
و معنویت و معرفت ناشی از آن است. ایشان با تأکید بر اینکه 
عمل به قرآن زمینه ساز عزت، رفاه، پیشرفت، قدرت، انسجام، 
سبک زندگی شیرین در دنیا و تأمین کننده سعادت آخرت است، 
خاطر نشان کردند: متاسفانه برخی سران کشورهای اسلامی 
به دستورات قرآنی عمل نمی کنند و به جای آنکه »اشداءُ علی 
الکفار« باشند، نوکر و دنباله رو آمریکا و صهیونیست ها هستند 
و به جای »رحماءُ بیَنَهُم«، زمینه ساز اختلافها و جنگها همچون 
جنگ سوریه، یمن و کشتار مردم مسلمان شده اند. رهبر انقلاب 
اسلامی، لازمه عمل به قرآن را یاد خداوند و تقوای الهی دانستند 
و با اشاره به شهدا به عنوان انسان هایی که در مرتبه عالی تقوا 
قرار دارند، گفتند: شهدای ما درس های زیادی را به ملت ایران 
دادند که نمونه بارز آن، پدیده کم نظیرِ حرکت عظیم مردمی 
برای کمک به مناطق سیل زده است. حضرت آیت الله خامنه 
ای، امدادرسانی و کمکهای مردمی به مناطق سیل زده گلستان، 
مازندران، ایلام، لرستان و خوزستان را شبیه حرکت جوانان در 
دوران دفاع مقدس خواندند و افزودند: این حرکت عجیب مردمی 
که این روزها شاهد هستیم، همانند روحیه فداکاری و شوق و 
ذوق جوانان در دهه شصت است. ایشان، این روحیه را نتیجه 
آموزه ها و درسهای قرآنی برشمردند و با اشاره به دشمنی ها با 
جمهوری اسلامی ایران، تأکید کردند: اگر چه دشمنی ها و حجم 
و شدت آن بیشتر از گذشته به نظر می رسد اما این اقدامات و 
توطئه ها، نفََس های آخر دشمنیِ دشمنان با جمهوری اسلامی 
است. ایشان در پایان تأکید کردند: هرچه آنها نسبت به ملت ایران 
شدت عمل بیشتری به خرج دهند و سخت تر بگیرند و هرچه از 
پایبندی ملت ایران به معارف قرانی عصبانی شوند، اما این ملت 
در مقابل، قوی تر و قدرتمندتر خواهد شد و تمسک خود را به 
قرآن بیشتر خواهد کرد. پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، 
سازمان  رئیس  و  فقیه  ولی  نماینده  خاموشی  حجت الاسلام 
اوقاف و امور خیریه با بیان گزارشی، گفت: سی و ششمین دوره 
مسابقات بین المللی قرآن کریم با شعار »یک کتاب، یک امت« 
و با هدف ایجاد فضای انس میان مسلمانان، زمینه سازی جهت 
ایجاد هویت اسلامی واحد در سایه آموزه های قرآن و ایجاد فضای 
وحدت بخش میان ملت های مسلمان در شهرهای تهران و قم 
برگزار شد. وی با اشاره به فعالیت های انجام شده در این دوره از 
مسابقات، افزود: در رویداد بزرگ قرآنی امسال ۳۲۹ نفر از اهالی 
قرآن از ۶7 کشور جهان شامل مسابقه دهندگان، داوران، مهمانان 
ویژه و جمعی از اساتید و فعالان قرآنی حضور داشتند. در ابتدای 
این دیدار تعدادی از اساتید و برگزیدگان مسابقات بین المللی 

قرآن کریم، آیاتی از کلام الله مجید را تلاوت کردند.

خبر
 رئیس جمهور در مراسم بزرگداشت
 روز ارتش جمهوری اسلامی ایران:

 توهین به سپاه پاسداران توهین به نیروهای 
مسلح و ملت بزرگ ایران است

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی روز پنج شنبه در 
مراسم بزرگداشت روز ارتش با تبریک سالروز ارتش جمهوری 
اسلامی ایران به همه ملت ایران، نیروهای مسلح و فرماندهی 
معظم کل قوا، به ایستادگی و فداکاری ارتش در دوران قبل و 
بعد از پیروزی انقلاب اسلامی اشاره کرد و گفت: زمانی که دولت 
جائر زمان فرودگاه های کشور را در اوایل بهمن 57 به روی پرواز 
انقلاب و بازگشت امام بزرگوار به ایران بست، هوانیروز اصفهان 
بود که اعلام کرد که با همه توان فرودگاه را باز نگه می دارد و از 
ورود پرواز انقلاب و بازگشت امام راحل استقبال می کند. دکتر 
روحانی خاطر نشان کرد: همچنین پرسنل نیروی هوایی ارتش 
بود که زمانی که امام بزرگوار به ایران بازگشتند و مردم آماده 
گرفتن آخرین سنگرهای دشمن بودند به صراحت به پشتوانه 
انقلاب و امام ،در کنار مردم ایستادگی کرده و نقش ارزشمند 

خود را در پیروزی انقلاب ایفا نمودند.
رئیس جمهور تأکید کرد: توهین به سپاه پاسداران توهین به 

نیروهای مسلح و ملت بزرگ ایران است.     
دکتر روحانی با تاکید بر اینکه جایگاه نیروهای مسلح ایران در مقطع 
تاریخی و حساس امروز، از هر زمان دیگری بارزتر است«، گفت: 
امروز روزی است که قدرت های بزرگ بویژه آمریکا و صهیونیسم 
در منطقه نمی خواهند ثبات، امنیت، یکپارچگی و وحدت، برادری 
و حفاظت از منافع ملی وجود داشته باشد به همین دلیل می بینیم 

گاهی در منطقه مداخله نظامی مستقیم دارند.
رئیس جمهور ادامه داد: مرور ۱8 سال گذشته نشان می دهد 
مداخلات ارتش آمریکا در منطقه ما از افغانستان گرفته تا عراق، 
سوریه، لبنان، یمن و دیگر کشورها،  به جز جنایت ، نکبت، بدبختی، 

ویرانی و آدمکشی، چیزی برای منطقه به ارمغان نیاورده است.

سازمانامورمالیاتیاعلامکرد:کمکهایمالیبهسیلزدگان،ازدرآمدمشمولمالیاتعملکردسال۹۸قابلکسرخواهدبود.کمکمالیبهسیلزدگان،ازدرآمدمشمول
مالیاتکسرمیگرددبهگزارشگروهاقتصادیباشگاهخبرنگارانجوان،بهنقلازسازمانامورمالیاتی،معاونمالیاتهایمستقیمسازمانامورمالیاتیدرابلاغیهایبه
مخاطبان،ذینفعان،امورمالیاتیشهرواستانتهرانواداراتکلامورمالیاتیاعلامکردکهکسروجوهپرداختیمودیانمالیاتیبهحسابهایتعیینشدهبرایحادثهسیل
اخیردربرخیمناطقکشورازجملهاستانهایگلستان،مازندرانوفارسانجامشود.دراینابلاغیهآمدهاست:باتوجهبهوقوعحادثهسیلاخیردربرخیمناطقکشوراز
جملهاستانهایگلستان،مازندرانوفارسطبقآنچهازسویهیئتوزیرانابلاغشده،وجوهپرداختیبرایکمکبهآسیبدیدگاناینحادثهبهحسابهایاعلامیبنیاد
مسکنانقلاباسلامی،جمعیتهلالاحمرجمهوریاسلامیایران،سازمانبهزیستیکشوروکمیتهامدادامامخمینی)ره(ازدرآمدمشمولمالیاتعملکردسال۱۳۹۸

منبعیکهمودیانتخابخواهدکرد،قابلکسرخواهدبود.

کمک مالی به سیل زدگان، از درآمد مشمول مالیات کسر می گردد
نایبرئیسمجلسبابیاناینکهتروریستخواندنسپاهپاسدارانبهضررمردمآمریکااست،گفت:ایننوعتحریمهاگرانشدنقیمتنفترابهدنبالداردکهاینگرانیبه
ضررامریکاوکشورهایدیگرتمامخواهدشد.علیمطهریدرگفتوگوباخبرنگارخبرگزاریخانهملتدرخصوصتاثیرتروریستخواندنسپاهپاسدارانایرانازسویآمریکا
براقتصادایرانوقیمتجهانیفروشنفت،گفت:اتحادمردم،دولتومقاومتشانبادرکحساسیتشرایط،موجبگشایشوپشتسرگذاشتنسختیهاخواهدشدچراکهاگر
دشمناحساسکندروشهایبهکارگرفتهتاثیرینداردتغییرروشخواهندداد.برخیازتصمیماتآقایترامپهمچونتروریستخواندنسپاهپاسدارانایرانبهضررمردم
آمریکاوجامعهجهانیاستچراکهبهعنوانمثالگرانشدنقیمتنفترابهدنبالداردکهاینگرانیبهضررشانتمامخواهدشدتروریستخواندنسپاهپاسدارانبهضرر
مردمآمریکاوجامعهجهانیاستنمایندهمردمتهران،ری،شمیرانات،اسلامشهروپردیسدرمجلسشورایاسلامیادامهداد:برخیازتصمیماتآقایترامپهمچونتروریست
خواندنسپاهپاسدارانایرانبهضررمردمآمریکاوجامعهجهانیاستچراکهبهعنوانمثالگرانشدنقیمتنفترابهدنبالداردکهاینگرانیبهضررشانتمامخواهدشد.

مطهری:تحریم  سپاه به گران شدن قیمت نفت منجر می شود
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سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: مجید تخت روانچی به 
پیشنهاد وزیر امور خارجه و تصویب ریاست جمهوری به عنوان 
سفیر و نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل 
متحد منصوب شد. بهرام قاسمی سخنگوی وزارت امور خارجه 
اعلام کرد که مجید تخت روانچی به پیشنهاد وزیر امور خارجه و 
تصویب ریاست جمهوری به عنوان سفیر و نماینده دائم جمهوری 

اسلامی ایران در سازمان ملل متحد منصوب شد.
وی گفت: تخت روانچی در حال حاضر مسئولیت معاونت 

سیاسی دفتر رئیس جمهور را عهده دار است.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: تخت روانچی در 
کارنامه فعالیت های خود در دوران خدمت در وزارت امور خارجه 
سمت هایی چون سفیر و معاون نمایندگی دائم ایران در سازمان 
ملل، سفیر جمهوری اسلامی ایران در برن، معاون اروپا آمریکای 
وزارت امور خارجه و دستیار ویژه وزیر امور خارجه را عهده دار 

بود.
قاسمی تصریح کرد: تخت روانچی همچنین در جریان 
مذاکرات حساس و مهم هسته ای که در نهایت منجر به توافق 

برجام شد، عضو ارشد تیم مذاکره کننده کشورمان بود.

»تخت روانچی« سفیر و نماینده 
دائم ایران در سازمان ملل متحد شد

مژده! فروردین ز نو بنمود گیتي  را مُسخّر
جیشش از مغرب زمین بگرفت تا مشرق سراسر

رایتَش افراشت پرچم، زین مُقَرنس چرخ اخضر
گشت از فرمان وي  در خدمتش گردون مقرّر

بر جهان و هر چه اندر اوست، یکسر حکمران شد

قدرتش بگرفت از خطِّ عرب تا مُلْک ایران
از فراز توده ي  آنوِْرسْ تا سر حدِّ غازان

هند و قفقاز و حبش، بلغار و تركستان و سودان
هم طراز دشت و كوهستان و، هم پهناي  عمّان

دولتش از فرّ و حشمت، تالي  ساسانیان شد

پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری : رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در پاسخ به درخواست مجوز رئیس جمهور برای 
برداشت از صندوق توسعه ملی به منظور تامین بخشی از 
هزینه های ناشی از خسارات سیل های اخیر، جدیت دستگاه های 
مسوول در پیگیری و جبران خسارت های مالی سنگین سیل 
به ویژه خسارت های وارده بر کشاورزان را لازم دانستند و از دولت 
خواستند که با استفاده از محل های قانونی موجود، سریعا اقدامات 
لازم را آغاز کند و در ادامه پس از جمع بندی وضعیت و در صورت 

نیاز، برداشت از صندوق توسعه ملی مورد تایید خواهد بود.
متن پاسخ رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب حجت الاسلام والمسلمین آقای دکتر حسن روحانی 
ریاست محترم جمهوری اسلامی ایران،با سلام و تحیت، در پاسخ 
به مرقوم شماره ۶۳۶ – ۹8/ م مورخ ۱8/ ۱/ ۱۳۹8 آن جناب اشعار 
می دارد: خسارت های مالی ناشی از سیل ویرانگر به ویژه در چند 
استان بسیار سنگین و مصیبت بار است و لازم است به طور جدی 
از سوی دستگاه های مسوول پیگیری و جبران شود. البته 
کمک های مردم و نهادهای انقلابی و دستگاه های متعدد دولتی و 
نظامی در این ایام حقا چشمگیر و موجب سپاس و قدردانی است؛ 
ولی این کمک ها نمی تواند خسارت های وارده به آحاد مردم به ویژه 
کشاورزان و صاحبان کشتزارهای سیل زده را جبران کند و ورود 
دولت لازم است. مطلعید که استفاده از صندوق توسعه ملی صرفا 
در صورت مسدود بودن راه های دیگر ممکن است بنابراین تاکید 

می شود که دولت سریعا از محل هایی همچون:
* پنج درصد مقرر در بودجه عمومی کشور برای جبران 

خسارت حوادث غیرمترقبه
* جابه جایی در ردیف های بودجه های عمرانی

* بیمه ها و تسهیلات بانکی
اقدامات لازم را آغاز کند و در ادامه پس از جمع بندی وضعیت، در 
صورت نیاز، برداشت از صندوق مزبور مورد تایید این جانب خواهد بود. 

لازم می دانم توصیه های زیر را برای جریان بهتر کارها مطرح نمایم:
۱- فرماندهی واحد برای مدیریت یکپارچه، هماهنگی، انسجام، 
پیگیری، نظارت و پاسخگویی نسبت به اقدامات پیشگیری، 

آمادگی، مقابله، بازسازی و بازتوانی ایجاد شود.
۲- پایگاه اطلاعات جامع و قابل اتکا از کلیه عناصر حقیقی و 
حقوقی متاثر از سیلاب اخیر با قابلیت برآورد دقیق خسارات و 
نیازها و رصد کلیه خدمات و کمک های دریافتی از مبادی مختلف 

در اسرع وقت ایجاد شود.
۳- برنامه اقدامات با اولویت بندی و زمان بندی مشخص تهیه و 
تقسیم کار بین دستگاه های اجرایی و نهادهای عمومی و انقلابی 

و مردمی با تعیین مسوولیت ها تهیه و به اجرا گذاشته شود.
4- اقدامات لازم برای تامین نیازها و مایحتاج عمومی و فوری 
افراد متاثر از سیلاب خصوصا تامین خسارات کشاورزان در 

حداقل زمان ممکن صورت پذیرد.
5- به منظور رونق کسب وکار در مناطق سیل زده حداکثر استفاده 
از ظرفیت های مناطق مذکور برای بازسازی صورت پذیرد. ضمن 
اینکه تدابیر لازم و فوری برای بازسازی و تعمیر سریع و ایمن 
واحدهای آسیب دیده مسکونی و تجاری و تولیدی به اجرا گذاشته 

شود.توفیقات همه دست اندرکاران را مسالت می نمایم.
سیّد علی خامنه ای 23 فروردین 13۹8

پاسخ مقام معظم رهبری به رئیس جمهور 
برای برداشت از صندوق توسعه ملی



مهندس یکه زارع در همایش بزرگ قطعه سازان: 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
گفت: اگر صنعت خودرو نداشتیم، 
مجبور بودیم سالانه ۲۲ میلیارد دلار 
در  کنیم.  خودرو  واردات  صرف 
صورتی که نیاز ارزی این صنعت برای 
میلیون  نیم  و  یک  سالانه  تولید 
دستگاه خودرو حداکثر 4 میلیارد 

دلار است. 
از  نقل  به  اعتبار  گزارش  به 
ایکوپرس، مهندس هاشم یکه زارع در 
گردهمایی بزرگ قطعه سازان افزود: 
اگر صنعت خودرو تعطیل شود سالانه 
دولت باید ۱5 هزار میلیارد تومان بیمه 
بیکاری هزینه کند اما اختصاص نیمی 
از این مبلغ  به صورت وام برای حفظ 

این صنعت کافی است.
را  خودروسازی  صنعت  وی 
محرک سایر صنایع خواند و ضمن 
انتقاد از طرح موضوع کاهش یا حذف 
تعرفه واردات گفت: در کمتر کشوری 
در دنیا واردات خودرو بدون تعرفه 
است. بسیاری از کشورها برای حمایت 
از صنعت داخلی خود تعرفه های بالاتر 

از ۱00 درصد را در نظر می گیرند.
مدیرعامل گروه صنعتی ایران 
تولید  آمریکا  دولت  افزود:  خودرو 
کشور را نشانه رفته بود و بر همین 
اساس تحریم های این حوزه را قبل از 

سایر بخش ها اعمال کرد.
 وی در عین حال از تحریم های 
داخلی انتقاد کرد و گفت: زمان اجرای 
تحریم های آمریکا ۱5 مرداد ماه بود اما 
برخی  ها از اردیبهشت  ماه سال 
گذشته به استقبال تحریم رفتند، با 

اینکه شرایط بعد از تحریم توسط 
خودروساز و قطعه ساز پیش بینی شده 
و بسیاری از مواد اولیه و قطعات مورد 
نیاز خریداری شده بود به دلیل لغو 
تصویب  عدم  و  از مصوبات  بعضي 
تولید  تیراژ  جدیدکاهش  مصوبه 

خودرو را شاهد بودیم .
مهندس یکه زارع  با تاکید بر 
لزوم حمایت دولت از صنعت خودرو 
گفت: بعضي از کشورها در بحران مالی  
به  خود  سازي  خودرو  بحران  و 
خودروسازان ۱7 میلیارد دلار وام 

دادند .
مهندس یکه زارع با بیان اینکه 
سوی  از  لازم  تحقیقاتی  بودجه 
اختیار  در  ملی  توسعه  صندوق 

خودروسازان و قطعه سازان قرار گیرد 
گفت: سالانه در دنیا ۱۱4 میلیارد دلار 
صرف تحقیق و توسعه  در صنعت 
خودرو می شود که در ایران این رقم 

بسیار پایین است.
وی افزود: خطوط تولید قطعه 
سازان نیاز به بازسازی و تجهیز دارد 
که تحقق این امر نیازمند حمایت و 
سرمایه گذاری است تا امکان ورود به 

بازارهای صادراتی فراهم شود.
مدیرعامل گروه صنعتي ایران 
خودرو تصریح کرد: عدم توجه به 
مقوله تحقیق و توسعه سبب می شود 
وقتی  باشیم،  تولیدکننده  صرفا 
خودروساز خواهیم بود که پلتفرم 

اختصاصی طراحی و تولید کنیم.

مهندس یکه زارع درباره افزایش  
سازان   خودرو  محصولات  قیمت 
گفت: از سال ۹۲ تا ۹7 مجموعا ۱۶ 
به  قیمت  افزایش  اجازه  درصد 
خودروسازان داده شد درحالی که 
تولید  های  نهاده  و  ارکان  قیمت 
افزایش چند برابری را تجربه کرده 

است.
وی راه نجات اقتصاد کشور را 
تولید و صادرات خواند و تصریح کرد: 
با همت و اراده موجود در قطعه سازی 
و خودروسازی و با حمایت های وزارت 
سایر  و  تجارت   و  معدن  صنعت، 
سازمان ها  و ارگان هاي ذیربط می 

توانیم در این مسیر موفق باشیم.

تحقیق و توسعه، تولید و صادرات راه نجات صنعت کشور 

آرش محبی نژاد:  قادر به پشت سرگذاردن تحریم ها و حل مشکلات این صنعت خواهیم بود
نیاز ارزی قطعه سازان

آرش محبی نژاد دبیر انجمن صنایع همگن نیرومحرکه و 
قطعه سازان کشور گفت: سیاست های توسعه ای خودروسازی 
نیازمند توجه به بازار 400 میلیون نفری کشورهای همسایه 

و منطقه است.
وی افزود:صادرات خودرو در کنار توسعه تولید و صادرات 
قطعات و لوازم یدکی، تجارتی است با درآمد زایی چشمگیر، با 
این حال کمتر مورد توجه قرار گرفته است. محبی نژاد پیرامون 
وضع صنعت قطعه یادآور شد: قطعه سازی بدترین روزهای 
خود را در دوره موج نخست تحریم ها در سال های ۹۱ و ۹۲ 
تجربه کرد و تصمیمات مسوولان سیاست گذار در حوزه تنظیم 
بازار در آن سال ها قابل دفاع نبود. وی یادآور شد: بازگشت 
تحریم های آمریکا در ماه های گذشته، کاهش شدید تولید 
خودرو را سبب شد، به نحوی که کاهش ۳۱درصدی تولید در 
۹ ماه ۹7 در مقایسه با مدت مشابه سال ۹۶ رقم خورد. 
همچنین در آذرماه ۹7 و در مقایسه با ماه مشابه در سال ۹۶، 

تولید خودرو 7۲ درصد افت داشت و پس از آن 400 واحد از 
مجموع حدود یک هزار و ۲00 قطعه ساز کشور، تعطیل یا 
نیمه تعطیل شده و ۱۳0 هزار نفر هم شغل شان را از دست 
دادند.محبی نژاد خاطرنشان کرد: سال ۹7 خودرو سازی با روند 
مناسبی آغاز و تا مدتی پس از اعلام نرخ 4۲00 تومانی ارز نیز 
تولید ثبات داشت، اما پس از مدتی، سه نرخی شدن ارز، افت 
شدیدی را در تولیدات خودروسازان رقم زد، هرچند تا مدتی 
به دلیل استفاده از موجودی انبار و جریان داشتن واردات، 
انحرافی در برنامه مشاهده نشد.وی گفت: اگر گزینه »انتقال 
بدون ارز« برای قطعه سازان فعال شود، قادر به پشت 
سرگذاردن تحریم ها و حل مشکلات این صنعت خواهیم بود. 
به گفته محبی نژاد، نیاز صنعت قطعه بین یک تا ۲ میلیارد دلار 
ارز است و مطابق برآوردهای این انجمن نمی تواند تاثیر خاصی 
روی قیمت ارز داشته باشد. اظهارات وی در شرایطی است که 
قرار است بیش از 800 میلیون یورو تسهیلات ارزی به 

خودروسازان و قطعه سازان پرداخت شود، اما هنوز توافق لازم 
با بانک مرکزی رخ نداده است.

ساماندهی بازار خودرو با مدیریت نقدینگی
محمدقسیم عثمانی عضو کمیسیون اصل ۹0 مجلس شورای اسلامی گفت: 
برای جلوگیری از افزایش تورم سال جدید باید نقدینگی از جامعه جمع آوری 
شود. وی با اشاره به راهکار مناسب برای ساماندهی بازار خودرو، گفت: دولت 
کوتاه مدت  مکانیزم های  از  بازار  در  موجود  نقدینگی  جمع آوری  برای  باید 

استفاده کند.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت نماینده مردم بوکان در مجلس افزود: 
برای جمع آوری نقدینگی موجود در بازار، دولت باید هزینه   آن را نیز پرداخت 
کند تا بتواند پول را از دست مردم جمع کند. مردم برای حفظ ارزش پول خود 
به دنبال خرید خودرو، ارز، مسکن و...هستند. وی اظهار کرد: از نظر مردم، نرخ 
سود بانکی پایین است و پا سخگوی تورم موجود نیست، بنابراین به زعم مردم 
بهترین راهکار برای حفظ ارزش پول خرید خودرو است چراکه خرید این 
کالا قاچاق محسوب نمی شود در حالی که با خرید سکه و ارز در حجم زیاد 
برچسب هایی مانند سلطان به فرد زده می شود، بنابراین افزایش حجم تقاضا 
در این بازار زمینه گرانی خودرو را فراهم کرده است. این نماینده مردم در 
مجلس دهم خاطرنشان کرد: برای جلوگیری از افزایش تورم سال جدید باید 
نقدینگی به صورت موقت از جامعه جمع شود و به سمت بخش های اقتصادی 
مولد هدایت شود. عثمانی ادامه داد:در برنامه ریزی برای اصلاح امور اقتصادی 
باید به تمامی بازارها توجه شود. عضو کمیسیون اصل ۹0 مجلس با بیان اینکه 
دولت برای جمع آوری نقدینگی موجود در بازار باید راهکار اساسی داشته 
باشد، تصریح کرد: سرمایه های موجود باید در مسیر تولید و اشتغال قرار گیرد.

تداوم ساخت خودروهای پرتیراژ قدیمی
انجمن صنایع  محمدرضا نجفی منش رئیس 
کشور  قطعه سازان  و  محرکه  نیرو  همگن 
گفت: با توجه به شرایط پیش آمده و تشدید 
تحریم ها، ساخت خودروهای پرتیراژ قدیمی 

در  همچنان  پراید  و   405 پژو  همچون 
تا  این موضوع  دستور کار است و 

تحریم ها  شدن  برداشته  زمان 
ادامه خواهد یافت.

وی تولید یک میلیون و ۲00 
هزار دستگاه خودرو در سال 
اما  ندانست،  ناممکن  را   ۹8

چند  تامین  به  مشروط  را  آن 
کرد.این  عنوان  اساسی  عامل 

مقام صنفی، نخستین شرط برای تحقق 
عنوان  قطعات  قیمت  تعدیل  را  هدف  این 
کرد؛ زیرا به اعتقاد وی قطعه سازان علاوه بر 
 45 افزایش  با  اولیه،  مواد  قیمت  افزایش 
درصدی هزینه های کارکنان در سال جدید 
پرداخت  تا  شد  آن  خواستار  مواجهند.وی 
ماهه  یک  نیز حداکثر  قطعه سازان  مطالبات 

انجام  کالا(  تحویل  از  پس  ماه  یک  )یعنی 
اعتباری  شود؛ زیرا قطعه سازان مزیت خرید 
نیاز  مورد  مواد  باید  و  داده اند  دست  از  را 
کنند.نجفی منش،  خریداری  نقدی  را  خود 
مواد  و  قطعات  تامین  در  تسهیل  همچنین 
مورد نیاز از منابع داخلی و خارجی را 
خواستار شد تا فرآیند تولید، زمانبر 
یادآور شد:  نشود.وی  فرسایشی  و 
مورد  خارجی  مواد  تامین  برای 
آنها  داخل  تولید  امکان  که  نیاز 
وجود ندارد، هرچند تامین بخشی 
از آنها به استان ها واگذار شده، اما 
هنوز زمانبر است و برای تخصیص ارز 
آن از سوی بانک مرکزی مشکل وجود دارد؛ 
همچنین قطعه سازان خواهان آن هستند که 
تامین مواد داخلی نیز بیش از یک هفته به 
از  دیگر  برخی  داد:  ادامه  نینجامد.وی  طول 
حل  گذشته  سال  از  قطعه سازان  مطالبات 
پرداخت  آنها  از  یکی  که  مانده  باقی  نشده 

ما به التفاوت ارزی به نرخ نیمایی است.

خبر
معاون رئیس جمهور با تقدیر از رویکردهای زیست محیطی 

سایپا مطرح كرد:
سایپا طرح ساخت خودروهاي برقي 

را به دولت ارائه كند

معصومه ابتکار رئیس سابق سازمان حفاظت از محیط 
زیست و معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با 
از تلاش های گروه خودروسازي سایپا در حوزه  تقدیر 
محیط زیست و در بازدید از خودروی برقی این گروه 
گفت: سایپا با ارائه طرح مربوط به ساخت خودروهاي 
برقي به دولت از طریق وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
در اولویت دریافت تسهیلات و حمایت هاي دولتي قرار 

خواهد گرفت.
ابتکار  از سایپانیوز، معصومه  نقل  به  اعتبار  به گزارش 
از  افزود: دولت به دنبال توسعه زیرساخت هاي استفاده 
خودروهاي برقي و هیبریدي در کشور است تا معضل 
آلودگي هواي کلانشهرها از این طریق حل و فصل شود.

به گفته رئیس سابق سازمان حفاظت محیط زیست 
زمینه  در  مناسب  داخلي  ظرفیت هاي  وجود  کشور 
و  پاک  سوخت هاي  از  برخوردار  خودروهاي  ساخت 
تجهیز محصولات داخلي به امکانات و قابلیت هاي جدید، 
بهبود شرایط  مسیر  در  براي حرکت  مطلوب  فرصتي 

زیست محیطي کشور است.
ابتکار عزم دولت را براي حمایت از طرح هاي نوین در 
عرصه زیست محیطي جدي قلمداد کرد و گفت: ساخت 
خودروهاي برقي و هیبریدي به عنوان طرح هاي نوین و 

نیازمند دانش روز جهاني، مورد توجه دولت قرار دارد.
گفتنی است سایپا اولین خودروساز کشور است که در 
پروژه هاي  اجراي  و  طراحي  نوآوري،  نظیر  زمینه هایي 
انرژی،  و  منابع  بهینه  مصرف  باهدف  زیستي  محیط 
زیستی  محیط  آلاینده های  کاهش  پسماند،  مدیریت 
و جایگزینی مواد و قطعات سازگار با محیط زیست در 
حوزه فرایند تولید، محصول و خدمات پس از فروش به 

موفقیت هاي مهمي دست یافته است.

 وزارت صنعت و معدن و تجارت 
به دنبال واردات خودرو نیست 

فرشاد مقیمی معاون امور صنایع 
تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت 
گفت: روند افزایشی تولید خودرو 
به کاهش قیمت منتهی می شود. 
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه 
خبری وزارت صنعت و معدن و 
تجارت، وی درباره برخی خبرها 
صنعت،  وزارت  اینکه  بر  مبنی 
معدن و تجارت به دنبال واردات 
محدود خودرو است، گفت: وزارت صمت به دنبال واردات 
خودرو نیست و هیچ برنامه ای برای این موضوع حتی با ارز 
منشأ خارجی ندارد. ایشان درباره سرنوشت سرمایه گذاری 
که  افزود: شرکت هایی  ایران  در  خارجی  خودروسازی های 
در ایران برای تولید خودرو سرمایه گذاری کرده اند با توجه 
به حجم سرمایه گذاری ها مجددا به ایران بازمی گردند اما این 

بازگشت با شرایط قبلی تکرار نمی شود.
ما بازار خود را در اختیار شرکت هایی که بر اثر یک چالش 
کرد:  اظهار  نمی دهیم.وی  قرار  می کنند،  ترک  را  ایران 
مجموع سرمایه گذاری هایی که شرکت های خودروسازی 
است. میلیارد دلار  داده اند یک  انجام  ایران  در  خارجی 

مقیمی درباره قطع همکاری سوزوکی با ایران خاطرنشان 
کرد: قطعاتی که شرکت سوزوکی به ایران می فروخت در 
حال حاضر جزو لیست تحریمی است به همین دلیل 
واردات این قطعات با مشکل روبه رو شد اما وزارت صمت در 
تلاش است با سایر روش ها مشکلات موجود در این زمینه 
را حل کند. وی با اشاره به راهکارهای لازم برای کاهش 
قیمت خودرو خاطرنشان کرد: افزایش تولید باعث کاهش 
قیمت خودرو می شود که در حال حاضر نیز این مهم در 
حال تحقق است و افزایش قیمت خودرو در روزهای اخیر 
را رد کرد و این قیمت ها در سایت ها مطرح می شود. با 
سیاست های اتخاذی وزارت صنعت، معدن و تجارت روند 
تولید افزایش پیدا کرده است و در روند افزایشی تولید، 
اینکه کاهش  بیان  با  پیدا می کند.وی  قیمت ها کاهش 
قیمت خودرو در پایان سال ۹7 محسوس بود، تصریح 
کرد: در حال حاضر اکثر مردم فروشنده هستند. اگرچه 
سوءاستفاده گران قیمت خودرو را درسایت ها بیش از مقدار 
واقعی اعلام می کنند اما نمی توان فردی را پیدا کرد که 
با این قیمت خریداری کرده است.ایشان درباره  خودرو 
اعمال سیاست وزارت صنعت، معدن و تجارت -5 درصد 
زیر قیمت بازار- تصریح کرد: این سیاست در درازمدت 
اثرگذار است وزارت صمت برای ساماندهی این وضعیت در 

حال انجام مجموعه ای از اقدامات است.

گفت وگو

 تقویت ارتباطات بین المللی
شاه كلید حل مشکلات صنعت خودرو

»سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت 
خودرو یکی از مشکلات اصلی صنعت 
خودروی ایران را نبود زیرساخت های 
اساسی دانست و گفت: این صنعت با 
اشتغالزایی مستقیم برای حدود ۹00 
هزار نفر، اشتغالزایی غیرمستقیم برای 
نزدیک به یک میلیون نفر و سهم پنج 
درصدی در تولید ناخالص داخلی، از 
اهمیت بالایی برخوردار است، اما از 

آنجایی که مدیریت در بنگاه های اقتصادی کشورمان همچون 
»شنا کردن در باتلاق« است به این سادگی ها نمی توان مشکلات 
را حل کرد. وی تاکید کرد: مشکلات این صنعت ریشه ای است و 
امروز افزایش سوء مدیریت ها در کلان اقتصادی کشور به مشکلات 
دامن زده است و در حالی که در خارج از ایران اجماعی جهانی علیه 
کشورمان وجود دارد، اما در داخل یک دست و متحد نیستیم و این 
مساله مشکلی بزرگ است.ایشان با اشاره به وارداتی بودن صنعت 
خودرو، تصریح کرد: اگر قرار باشد روابط با جهان خارج به شیوه 
کنونی باشد، در صنعت خودرو به بی راهه می رویم، زیرا در همه 
زمینه ها به دانش و توان فنی دیگر کشورها نیاز داریم و در این 
زمینه باید به تجربه درخشان کره جنوبی رجوع کنیم و امروز بیش 
از ۳0 کشور در زنجیره تامین بی.ام.دابلیو )BMW( به عنوان یکی 
از بزرگترین خودروسازان جهان حضور دارند و مطالعه تجربه کره 
شمالی، شوروی سابق، هند و برخی کشورهای اروپای شرقی نشان 
می دهد هیچیک خودروسازی موفقی نداشته اند.این کارشناس 
ارشد صنعت خودرو خاطرنشان کرد: در مقابل چینی ها، درهای 
کشورشان را به روی خودروسازان جهان باز کردند و با تشکیل 
کمپانی هایی مشترک بین فورد و چانگان یا بی.ام.دابلیو و برلیانس 
به تولیدات موفقی دست یافتند.وی ادامه داد: در حالی که چینی ها 
دستیابی به تولید سالیانه ۱۲ میلیون دستگاه خودرو را برنامه ریزی 
کرده بودند، اما امروز به رکورد چشمگیر ۲5 میلیون دستگاه خودرو 
در سال رسیده اند. ایشان به هندی ها اشاره کرد که امروز شرکت 
رنو - نیسان در این کشور ۱00 درصد از سوی هندی ها اداره می 
شود و با کنار گذاشتن تعصبات، حتی نام هندی بر خودروهای 
تولیدی در این کشور گذاشته نمی شود و شاه کلید حل مشکلات 

صنعت خودرو در تقویت ارتباطات بین المللی است.

آخرین  با  مطابق  موتور،  بهمن  از  نقل  به  اعتبار  گزارش  به 
 ، )ISQI( گزارش شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد ایران
بار مقام دوم  برای نخستین  شرکت بهمن موتور موفق شد 
خدمات فروش سال ۹7 را در میان شرکتهای تولید کننده 
خودروهای سبک از آن خود کند. مطابق با آخرین گزارش 
ایران )ISQI( ، شرکت  شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد 
بهمن موتور موفق شد برای نخستین بار مقام دوم خدمات 
فروش سال ۹7 را در میان شرکتهای تولید کننده خودروهای 
خدمات  شاخصهای   ، است  کند.گفتنی  خود  آن  از  سبک 
رضایت  همچون  مواردی  بر  مشتمل  مشتریان؛  به  فروش 
 ، ستاد  و  ها  نمایندگی  کارکنان  آموزش  ؛  مشتریان  مندی 
سیستم   ، فروش  های  نمایندگی  شبکه  با  مرتبط  الزامات 
پرداخت سود مشارکت و انصراف و ... از جمله مواردی می 

باشند که در کسب این افتخار نقش مهمی ایفا نموده اند.

بهمن موتور مقام دوم خدمات فروش 
در سال 97 را از آن خود كرد

بهزاد اعتمادی قائم مقام سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران 
)ایدرو( گفت: برنامه ریزی این سازمان کاهش ارزبری خودروهای 
افزود:  است.وی  قطعات  داخلی سازی  تعمیق  و  داخلی  پرتیراژ 
صنعت خودروی کشور در سالی که گذشت لطمات زیادی 
متحمل شد که از آن جمله زیان بیش از چند هزار میلیارد 
تومانی هر یک از ۲ خودروساز بزرگ به دلیل نوسان های بازار 
و تحریم های ظالمانه بود. وی یادآور شد: استراتژی صنعت 
خودرو پیش از تحریم ها دستیابی به رکورد تولید ۲ میلیون و 
۲00 هزار دستگاه خودرو در سال ۲0۲0 بود که از این تعداد 
می دادند.  تشکیل  جدید  خودروهای  را  دستگاه  هزار   ۶50
اعتمادی ادامه داد: مقرر بود ایران خودرو به تولید ۲00 هزار 
دستگاه پژو ۲08، پژو ۲008 و پژو ۳0۱ بپردازد و سایپا نیز 
۱50 هزار دستگاه سیتروئن C۳ و C4 تولید کند و همچنین 
حدود ۳00 هزار دستگاه خودروی دیگر نیز با مشارکت رنو 
و ایدرو به عنوان قطب سوم خودروسازی تولید شود.قائم مقام 
ایدرو گفت: درحالی که مطابق برنامه ریزی انجام شده مقرر 
بود خودروهایی مانند پراید و پژو 405 از خط تولید کنار 
ناچار  فعلا  شود،  جایگزین  جدید  محصولات  و  گذاشته 
هستیم تولیدات قبلی را ادامه دهیم تا صنعت خودرو دچار 
مشکل نشود. وی اضافه کرد: در این راستا برنامه های کوتاه، 
میان و بلندمدت طراحی شده که به طور همزمان اجرایی 
خواهند شد. به گفته اعتمادی، در گام نخست که از نیمه 
اسفند ۹7 اجرایی شده به دنبال کاهش ارزبری خودروهای 
پرتیراژ کنونی هستیم.اعتمادی تاکید کرد: البته در دنیا هیچ 
خودروسازی همه قطعات موردنیاز را خودش تولید نمی کند، 
هر حال  به  اما  نیست،  اقتصادی  قطعات،  برخی  تولید  زیرا 
برای  مقام مسوول گفت:  این  داد.  را کاهش  وابستگی  باید 
تداوم تولید باید به واردات برخی قطعات موردنیاز بپردازیم 
که این موضوع مشکلاتی برای وزارت صنعت در تامین ارز 
خواهد داشت، به همین دلیل تعمیق ساخت داخل قطعات 
با مقیاس اقتصادی در دستور کار قرار گرفته و این وظیفه به 

ایدرو محول شده است.

تلاش برای حل مشکل ارزی 
خودروسازی

طبقآخرینارزیابيشرکتبازرسيکیفیتواستانداردایرانمنتهيبهاسفندماه۹7،محصولپژو200۸تولیديایرانخودروبهعنواننخستینوتنهاخودرويداخلي5
ستارهشناختهشد.اختصاصپنجستارهکیفیباتوجهبهاستانداردهایسختگیرانهشرکتبازرسیکیفیتبهخودروهایتولیدداخلیبیسابقهبودهکهگروهصنعتیایران
خودروبااجرایبرنامههایبهبودکیفیتدرزنجیرهتولیدخودروبراینخستینبارموفقبهکسبآنشدهاست.همچنیندراسفندماهسالگذشته،محصولهایماS7نیز
کهدرسایتایرانخودروخراسانتولیدمیشودازسهستارهکیفیبهسطحکیفی4ستارهارتقایافت.ایننتایجدرحالیکسبشدهکهمحدودیتهایبینالمللیکه
درماههایاخیرصنعتخودرورادرتنگناقرارداده،نتوانستهایرانخودروراازمسیراصلیافزایشکیفیتورضایتمشتریاندورسازدوحتیگامهایاینخودروسازرا
استوارترکردهاست.موفقیتکیفیکسبشدهنشانمیدهدمقولهکیفیتهمچنانسرفصلفعالیتهاوالویتاصلیگروهصنعتیایرانخودرووحاصلزحماتوتلاش

کارکنان،غیرتوتعصبکارگرانخطوطتولیدومدیریتهوشمندانهاینمجموعهاست.

پژو 2008 نخستین و تنها محصول 5 ستاره تولید داخل کشورشد 
مسعودرضایینایبرییسکمیسیوناجتماعیمجلسشورایاسلامیاعلاممیکندکهلازماستضمنحمایتمشروطازصنعتخودرویکشور،اینصنعتراباصنعت
خودروسازانجهانیمرتبطکنیموضمنانجاموارداتوخروجازحالتانحصاریدرصنعتخودرو،بهمردمکشورحقانتخابدرخصوصخریدخودرودادهشود.وی
درخصوصچشماندازصنعتخودرودرسالجاریاظهارداشت:درحالحاضرازلحاظاقتصادیتقریبادروضعیتجنگبهسرمیبریم.کاملاتحریمهستیمواقتصاد
ما-بهدلیلمسائلداخلیوخارجیکهدرحقیقتمسائلداخلینشاتگرفتهازمسائلخارجیاست-بیمارودچارمشکلاست.ایشانافزودند:چهموقعرانت،انحصار،
اختلاسوبداخلاقیبهوجودمیآید؟همیشهدرتنگناهاوسختیهااینمسائلبهوجودمیآیدوگرنهدرشرایطیکهگشایشاقتصادیوجودداردوروابطماحسنهاست
وبادنیادرارتباطهستیمورفتوآمدوحملونقلوارتباطاتپولیوارزیصورتمیگیردمعمولامسائلنابساماننامبردهبهوجودنمیآیدواینگونهمسائلمنفیمنوط

بهزمانیهستندکهتنگناوکمبودوجودداشتهباشدواینیکامرکلیدراقتصادماشدهاست.

مردم حق انتخاب خرید خودرو دارند

رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت از افزایش سه برابری تولید خودرو در کشور در اواخر سال گذشته خبر داد و گفت: پیش بینی می شود امسال یک 
میلیون و ۲00 هزار دستگاه خودرو در کشور تولید شود.در جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی و ستاد تسهیل استان کرمانشاه با بیان اینکه سال 
گذشته ۹50 هزار دستگاه خودرو در کشور تولید شد، افزود: امسال هم مانند ماه های پایانی سال گذشته، افزایش تولید خودرو را با جدیت دنبال و پیش بینی 

می کنیم میزان تولید خودرو در کشور به یک میلیون و ۲00 هزار دستگاه برسد.وزیر صنعت، معدن و تجارت، خودروسازی و صنایع وابسته به آن از جمله 
قطعه سازی را از صنایع مهم کشور برشمرد و خاطرنشان کرد: قرار است خودروسازهای بزرگ کشور که دولت در آن سهام دارد، به تدریج واگذار شود.
این مقام دولتی به ظرفیت های استان کرمانشاه اشاره کرد و افزود: کرمانشاه می تواند از طریق دو بخش صادرات و خودروسازی به رونق برسد و باید 
استارت این رونق از هم اکنون زده شود.رحمانی با بیان اینکه در آمایش سرزمینی صنعت کشور کرمانشاه به عنوان یکی از قطب های قطعه سازی در نظر 
گرفته شده، تاکید کرد: باید تا جایی که امکان دارد قطعات مورد نیاز کارخانه خودروسازی کرمانشاه از واحدهای قطعه سازی داخل استان تامین شود.

هفته نامه اقتصادی ایران
خودرو

www.etebar.net

شنبه 31 فرورد                   ین ماه1398، شماره 175

3  هدف گذاری 
تولید ۲/ ۱ میلیون 
خودرو در  سال ۹۸
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درآمد نفتی 
سال ۹۶ 
کشور به 
۶5/8 میلیارد 
دلار رسید

براساس آمار رسمی بانک مرکزی، درآمد نفتی کشور در سال ۹۶ از مرز 8ر۶5 
میلیارد دلار گذشت.به گزارش فارس و  در قالب خلاصه تحولات اقتصادی، درآمد 
صادرات نفتی )نفت خام، فرآورد ه های نفتی، گاز طبیعی، میعانات گازی( ایران در 
سال ۹۶ رقمی بالغ بر ۶5 میلیارد و 8۱8 میلیون دلار بوده است.این رقم در سال 
۹5 به میزان 55 میلیارد و 757 میلیون دلار و در سال ۹4 هم ۳۱ میلیارد و 847 
میلیون دلار بوده است که با این حساب درآمد حاصل از صادرات نفتی در سال ۹۶ 

بیش از ۱0۶ درصد بیش از سال ۹4 بوده است.
البته ۲0 تا ۳0 درصد از درآمد نفتی به صندوق توسعه ملی واریز و 5ر۱4 درصد 
آن هم برای تولید و هزینه اکتشاف نفت به شرکت ملی نفت داده می شود.در 

مقابل درآمد صادرات غیرنفتی در سال ۹4 حدود ۳۱ میلیارد و ۱47 میلیون دلار 
بود که این رقم در سال ۹5 بالغ بر ۲8 میلیارد و ۲۲۶ میلیون دلار شد و در سال 
۹۶ به ۳۲ میلیارد و ۳۲4 میلیون دلار رسیده است. در واقع رشد صادرات غیرنفتی 
در سال  های ۹4 تا ۹۶ فقط 7ر۳درصد بوده است.براساس این گزارش، میزان 
فروش ارز توسط بانک مرکزی در بازار بین بانکی در سال ۹۶ بالغ بر 4۱ میلیارد 
و ۳44 میلیون دلار بوده است.طبق این گزارش، یورو به عنوان ارز اصلی مداخله ای 
بانک مرکزی، 7ر4۱درصد از کل فروش ارز در بازار بین بانکی را به خود اختصاص 
داده است. میزان فروش ارز توسط بانک مرکزی در مقایسه با سال ۹5 حدود ۱۹ 

درصد رشد نشان می دهد.

یادداشتی  در  مرکزی  بانک  کل  رئیس  همتی،  عبدالناصر 
اینستاگرامی، با اشاره به مصوبه شورای پول و اعتبار نوشت: 
طبق وعده ای که داده بودم بعد از اخذ مجوز شورای عالی 
دستورالعمل  گذشته  روز  مجلس،  و  اقتصادی  هماهنگی 
عملیات بازار باز به تصویب شورای پول و اعتبار رسید. دو 
نظارت  و  پولی  سیاستگذاری  مرکزی،  بانک  اصلی  وظیفه 
ابزار  که  است  حالی  در  این  است.   بانک ها  عملکرد  بر 
عملیات  است.  مدت  کوتاه  سود  نرخ  پولی،  سیاستگذاری 
بازار باز ساختاری است که به کمک آن بانک مرکزی نرخ را 
کنترل خواهد کرد و در نهایت لگام تورم را مهار می کند. در 
سوی دیگر بانک مرکزی در کنار نظارت بر ترازنامه بانک ها با 
مجموعه ای از ضرایب مانند نرخ کفایت سرمایه و نسب وام های 
معوق از ابزار سیاست های احتیاطی نیز استفاده خواهد کرد تا 

ترازنامه بانک ها را بهبود بخشد.  

عبدالناصر همتی

جزئیات عملیات 
بازار باز و برنامه 
بانک مرکزی

محمد لاهوتی رییس کنفدراسیون صادرات ، درباره بخشنامه سازمان 
صادرکنندگان  مالیاتی  های  معافیت  در خصوص حذف  مالیاتی  امور 
دارای تخلفات ارزی با بیان اینکه تخلف ارزی و عدم بازگشت ارز حاصل 
از صادرات دو بحث مختلف هستند، اظهار داشت: این بخشنامه در راستای 
مصوبه مجلس در بودجه سال ۱۳۹8 صادر شده و صادرکنندگانی که ارز 
حاصل از صادرات خود را برنگردانند، ابتدا ضریب صفر مالیاتی برای آنها 
محاسبه نمی شود و سپس مشوق های صادراتی نیز به آنها پرداخت 
نخواهد شد و سال هاست که مشوق های صادراتی وجود ندارند، اما در 
بخشنامه جدید معافیت های مالیاتی صادرکنندگان حذف خواهد شد 
و این واحدها نه تنها باید مالیات بپردازند بلکه مالیات بر ارزش افزوده ۹ 
درصدی آنها نیز برگردانده نمی شود.  وی گفت: یکی از مشکلات مربوط به 
موضوع واردات در مقابل صادرات نیز این است که در حال حاضر بانک ها 
۳5 درصد از متقاضیان این روش سپرده یا تودیع وثیقه می خواهند. این 

روش مشکل نقدینگی واحدها را دوچندان کرده است.

محمد لاهوتی
جزییات حذف 
معافیت های مالیاتی 
صادرکنندگان 
دارای تخلف ارزی

محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی در حاشیه جلسه هیأت 
دولت اظهار کرد: پروژه مسکونی مهر به همراه 400هزار واحد 
در طرح های مختلف تعریف شده و در بعضی شهرها آغاز شده، 
برنامه ریزی های ما به این سمت است که در سال ۹8 و ۹۹ به 
بهره برداری برسانیم. نکته مهم این است که بتوانیم زمین ها را 

پیش بینی و برای این کار واگذار کنیم.
وزیر راه و شهرسازی افزود:گام بعدی این است که تسهیلاتی 
که به سازندگان می دهیم را افزایش دهیم اعتقادی نداشتیم تا 
وام خرید را افزایش دهیم زیرا باعث افزایش آثار تورمی می شود. 
چون معتقد هستیم که به جامعه هدف ما کمکی نمی کند. اما 
سازنده در این صورت انگیزه پیدا می کند تا تسهیلات و زمین 
که تقریباً حدود ۶0 درصد افزایش پیدا کرد یعنی از ۶0 میلیون 
تومان به ۱00 میلیون افزایش پیدا کرده را در دسترس داشته 

باشد. سهم دریافتی را سازنده به خریدار می تواند واگذار کند.

محمد اسلامی

آغاز ساخت 
 مسکن های
 جدید

به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه خبری وزارت تعاون کار و 
رفاه اجتماعی محمد رضا سعیدی به عنوان مدیر عامل جدید 

پتروشیمی جم جایگزین سید حسین میرافضلی  منصوب شد.
محمد رضا سعیدی مدیرعامل جدید شرکت پتروشیمی جم 
پیش از این به عنوان معاون اقتصادی و سرمایه گذاری منطقه 
آزاد کیش و مدیرعامل شرکت داروپخش فعالیت کرده است. 
او همچنین سابقه حضور در شرکت پتروشیمی غدیر را در 
کارنامه خود دارد.سعیدی همچنین به عنوان معاونت برنامه 
 ،)TPICO( ریزی و توسعه شرکت سرمایه  گذاری دارویی تامین

بزرگترین هولدینگ دارویی کشور فعالیت کرده است.
وی بخش عمده تجربه مدیریتی خود را در بنگاه های شیمیایی، 
دارویی و پتروشیمی در سطوح مختلف همچون مدیر عامل، 
و  گذاری  سرمایه  یا  تولیدی  شرکت های  اعم  مدیره  هیات 

هلدینگ گذرانده است.

محمد رضا سعیدی
محمدرضا سعیدی 
مدیرعامل جدید 
پتروشیمی جم شد

رئیس اتحادیه فروشنده کاغذ و مقوا می گوید قیمت این محصولات 
نیز در بازار دو نرخی شده است.رشد قیمت کاغذ همچون دیگر بازارها 
به واسطه رشد قیمت دلار از سال گذشته آغاز شد و در مقطعی برای 
واردات کاغذ ارز 4۲00 تومانی نیز در نظر گرفته شد، اما نکته قابل 
توجه آن است که برخی افراد معتقد هستند که کاغذ ارز 4۲00 
تومانی دریافت کرده، اما محصول نهایی آن به بازار وارد نشده است. 
در این رابطه سیدحسین میرباقری، رئیس اتحادیه فروشنده کاغذ و 
مقوا با بیان اینکه در واردات کاغذ از ارز 4۲00 تومانی استفاده شده، 
گفت: وزارت ارشاد توزیع کاغذ را در دست گرفته و تمام اقدامات در 
زمینه عرضه و قیمت گذاری توسط این وزارتخانه در راستای ثبات 
قیمت و دسترسی آسان ناشران به کاغذ انجام شده است.وی تاکید 
کرد: بازار کاغذ از چند ماه گذشته در دست وزارت ارشاد است، زیرا 
تمام کاغذهای وارداتی که حتی توسط تجار به کشور وارد می شود در 

اختیار این وزارتخانه قرار می گیرد و به توزیع آن می پردازد.

 سیدحسین میرباقری

 کاغذ هم 
دو نرخی شد

رضا اردکانیان، وزیر نیرو گفت: بحث تملک اراضی قرار گرفته در محدوده 
مخزن سد سیمره سرعت بیشتری می گیرد. وی روز پنجشنبه در بازدید 
از سد سیمره واقع در شهرستان بدره اظهار داشت: سد سیمره یکی از 
افتخارات مهندسی ایران است که نقش مهمی در کنترل سیلاب ها، 
تأمین آب شرب، کشاورزی و مسائل زیست محیطی و... دارد. وی تصریح 
کرد: در سیلاب بی نظیر هفته های گذشته سد سیمره نقش مهمی در 
کنترل سیلاب ها داشت ولی به دنبال بازبینی راه حل های جدید برای 
کنترل سیلاب ها در این سد هستیم. اردکانیان عنوان کرد: یکی از 
مهمترین راهکارها بحث تملک اراضی کشاورزی و مسکونی روستاهای 
قرار گرفته در محدود مخزن سد سیمره است که سرعت بیشتری 
می گیرد و دولت متعهد شده تا سه ماه آینده این اراضی تملک شوند. وی 
افزود: این مهم باعث می شود آبگیری بیشتری در سد سیمره انجام و در 
پایین دست و بالاست دست مشکلات کمتری بر اثر سیلاب ها به وجود 

آید چرا که خروجی این سد به کرخه سرازیر می شود.

رضا اردکانیان

تملک اراضی مخزن 
سد سیمره سرعت 
بیشتری می گیرد

فاطمه پهلوانی، رئیس سازمان ملی بهره وری ایران تحریم های امریکا 
بر فعالیت های بین المللی ایران بویژه در بخش بهره وری را تأثیرگذار و 
غیرقانونی دانست و به این اقدام اعتراض کرد.وی در شصت و یکمین 
اجلاس شورای حکام سازمان بهره وری آسیایی گفت: اقدام اخیر امریکا 
در اعمال دوباره تحریم علیه ایران و پیامدهای منفی آن با طرف ژاپنی 
که در روند اجرایی پروژه های آموزشی، تحقیقاتی و مشاوره ای بهره وری 
ایران تأثیرگذار بوده، محکوم است. پهلوانی همچنین خواستار مشارکت 
فعال همه کشورهای عضو APO از جمله کشورهای توسعه یافته 
و پیشرو در حوزه بهره وری برای انتقال دانش و تجارب موفق به سایر 
کشورها شد و بر آمادگی ایران برای مشارکت در این برنامه ها تأکید 
کرد.در حاشیه این اجلاس نیز نشستی با حضور مقام های عالی برخی 
کشورهای عضو APO به منظور معرفی، بررسی و اجرای ابتکارات 
جدید آن سازمان در برخی کشورهای عضو از جمله ایران و بهره برداری 

مؤثر از ظرفیت فنی و تخصصی این کشورها برگزار شد. 

فاطمه پهلوانی

تحریم فعالیت های 
بین المللی ایران 
غیرقانونی است

عبدالله رضیان عضو هیات رئیسه کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس گفت: طرح تفکیک وزارت تجارت و خدمات بازرگانی از 
وزارت صنعت و معدن به تصویب رسیده است و اجرا می شود. 
وزارت صمت تفکیک می شود به گزارش اعتبار به نقل از خبری 
باشگاه خبرنگاران جوان، وی گفت:  طرح تفکیک وزارت تجارت 
و خدمات بازرگانی از وزارت صنعت و معدن به تصویب رسیده 
است و پس از بررسی جزئیات اجرا می شود. ایشان افزودند: در 
این طرح برنامه ریزی شده تا بخش بازرگانی از وزارت صنعت، 
معدن و تجارت جدا و وزارت بازرگانی تشکیل می شود. وی 
تصریح کرد: براساس تبصره یک »طرح تفکیک وزارت تجارت 
و خدمات بازرگانی از وزارت صنعت و معدن« سازمان هایی که 
مربوط به حوزه تجارت هستند، باید به وزارت بازرگانی بازگردانده 
و بخش تجارت و بازرگانی در وزارت جهاد کشاورزی نیز به 

وزارتخانه جدید ملحق شود.

عبدالله رضیان
وزارت تجارت و 
خدمات بازرگانی 
از وزارت صنعت و 
معدن جدا می شود

سیدمحمد غرضی، نماینده اول دوره مجلس شورای اسلامی در زمان 
تدوین قانونی اساسی در ابتدای انقلاب بنده از کسانی بودم که از استقلال 
قوه قضائیه با تمام وجود دفاع کردم، اما امروز بعد از گذشت 40 سال از 
انقلاب باید بگویم قوه قضائیه تحت فشار های دولت و مجلس نتوانسته 
استقلال خود را به دست آورده و آن را حفظ کند.به عنوان مثال، مصوبات 
هیات دولت و همچنین مصوبات مجلس در مقاطع متعدد به گونه ای بوده 
است که در نتیجه تصویب و اجرای آنها، قوه قضائیه با مشکلات جدی و 
مهمی روبه رو شده است. به عبارتی گرفتاری های دولت و مجلس به قوه 
قضائیه تحمیل شده است. به عنوان مثال قوانین مربوط به چک که سالیان 
سال است تغییر می کند و هربار باعث تحمیل هزینه زیاد مادی و معنوی 
به دستگاه قضائی شده است. یا موضوع دیگر همین تصمیم دولت برای 
قیمت گذاری دلار روی 4۲00 تومان، که ببینید چه خسارت بزرگی به 
کشور وارد کرد و حالا قوه قضائیه باید بدود و مفاسد حاشیه ای اقدام دولت 

را بررسی کند و ببیند چرا این ارز از کشور خارج شده و بازنگشته است.

سیدمحمد غرضی

سایه سنگین 
دولت و مجلس را 
برطرف کنید

سازمان امور مالیاتی بخشنامه نرخ صفر و معافیت های مالیات 
کرد.  ابلاغ  را  و خدمات  کالا  صادرات  از  درآمد های حاصل  بر 
بخشنامه نرخ صفر مالیات بر درآمد صادراتی ابلاغ شدبه گزارش  
گروه اقتصادی باشگاه خبرنگاران جوان، به نقل از کنفدراسیون 
صادرات ایران، سازمان امور مالیاتی بخشنامه نرخ صفر و معافیت های 
مالیات بر درآمد صادرات کالا و خدمات را ابلاغ کرد. همان گونه که 
مستحضرید، به موجب جز )۱( بند )ج( تبصره )8( قانون بودجه 
سال ۱۳۹8 کل کشور »هر گونه نرخ صفر و معافیت های مالیاتی 
برای درآمد های حاصل از صادرات کالا و خدمات از جمله کالا های 
غیرنفتی، محصولات بخش کشاورزی و مواد خام و همچنین 
استرداد مالیات و عوارض موضوع ماده )۱۳( قانون مالیات بر ارزش 
افزوده، در مواردی که ارز حاصل از صادرات طبق مقررات اعلامی 
برای  اقتصادی کشور برگردانده نشود  بانک مرکزی به چرخه 

عملکرد سال های ۱۳۹7 و ۱۳۹8 قابل اعمال نخواهد بود.

سازمان امور مالیاتی 

بخشنامه نرخ صفر 
مالیات بر درآمد 
صادراتی ابلاغ شد

درباره  صادرات  ضمانت  صندوق  مدیرعامل  بهرامی  افروز 
از  نیز گفت: یکی  برای سال ۹8  این صندوق  برنامه های 
برنامه های صندوق ضمانت صادرات، توسعه همکاری های 
استراتژیک با سازمان های همتا به خصوص در کشورهای 
از  با توجه به آنکه بسیاری  همسایه است و علاوه بر آن 
صادرکنندگان کشور از خدماتی که این صندوق می تواند به آنها 
ارائه دهد، اطلاع کافی ندارند، آگاهی بخشی نسبت به خدماتی 
که به صادرکنندگان ارائه می دهیم نیز جزو برنامه های ما در 
سال جاری است. وی با بیان اینکه صندوق ضمانت صادرات 
در سال ۹8 به دنبال توسعه خدمات الکترونیکی خود است، 
افزود: علاوه بر این در برنامه ریزی های انجام شده، تاکید داریم 
که حمایت های خود را جدی تر از گذشته در حوزه استارت آپ ها 
و شرکت های دانش بنیان ادامه دهیم و حمایت ویژه ای را برای 

صادرکنندگان این بخش در دستور کار خود قرار داده ایم.

افروز بهرامی

لیست برنامه های 
صندوق ضمانت 
صادرات در سال ۹8

محمود حجتی وزیر جهادکشاورزی: خسارات وارد شده به مزارع 
گندم در سیل اخیر باعث کاهش تولید این محصول نشده است

وی در حاشیه جلسه هیئت دولت اظهار داشت:باوجود اینکه 
سیل اخیر بیشترین آسیب را به مراتع و مزارع گندم رسانده 
است برداشت این محصول آغاز شده و هیچ کمبودی در تولید 

نداشته ایم و قطعا برداشت امسال بیش از نیاز کشور خواهد بود.
وزیر جهادکشاورزی ادامه داد:سیل در ۲4 استان به زمین های 
اما  افراد بسیاری را داغدار کرده،  کشاورزی آسیب رسانده و 
برکات این بارش ها نیز زیاد بوده و آثارش را تا آخر امسال و سال 
آینده خواهیم دید. وی افزود: در جلسه امروز هیئت دولت نیز 
در خصوص تامین خسارت کشاورزانی که زمین هایشان در اثر 
سیل آسیب دیده مصوباتی داشتیم و مقرر شد با پرداخت های 
بلاعوض به کشاورزان خسارت دیده ضررهایشان جبران شود که 

به زودی نحوه جبران این خسارت ها به استان ها ابلاغ می شود.

محمود حجتی

 کاهش تولید 
گندم نداریم

خبر

بازتاب قدرت نمایی »كوثر« و 
»صاعقه« در آسمان ایران

طی یک رژه نظامی هواپیماهای جنگی داخلی خود را در 
به  نمایشی  چنین  اجرای  درآورد.  پرواز  به  تهران  آسمان 
مناسبت روز ارتش در ایران و در شرایطی که تحریم های 

ترامپ رو به افزایش است بسیار حائز اهمیت بود.
 Navy به گزارش اعتبار  به نقل از نواندیش، سایت نظامی
که به تحلیل توانایی نظامی کشورها میپردازد با پوشش رژه 
نظامی روز ۲۹ فروردین نوشت: فیلمهای تلویزیونی نشان داد 
که در طول این مانور هواپیماهای نظامی، از جمله آخرین 
جت های جنگنده تمام ایرانی، به نام کوثر و صاعقه به پرواز 

درآمده اند.
جمهوری اسلامی سال گذشته اعلام کرد که موفق به تولید 
جت جنگنده با مهندسی داخلی شده، موضوعی که تعجب 
های بسیاری را برانگیخت. ایالات متحده تحریم های جدیدی 
را از جمله در بخش انرژی در ماه نوامبر گذشته مجددا اعمال 

نموده است.
در این نمایش هوایی همچنین از صاعقه به عنوان یکی دیگر 
از جنگنده های داخلی نیروی هوایی ایران نیز رونمایی شد.  
 ،4-F در حال حاضر نیروی هوایی ایران دارای هواپیماهای

F-5 و F-۱4 و همچنین هواپیماهای روسی سوخو است.
در جریان رویداد روز پنج شنبه، در کنار نشان دادن قابلیت 
ها،  تانک  توپخانه،  های  ظرفیت  از  هوایی،  نیروی  های 
خودروهای زرهی و سیستم های موشکی روسی اس ۳00 

به طور تمام و کمال استفاده شد.
در شرایطی که سپاه پاسداران به عنوان یکی از دو نیروی 
مسلح ایران اخیرا تحریم شده است، اجرای چنین مانوری و 
قدرت نمایی ارتش ایران آن هم به وسیله تجهیزات داخلی 
دارای اهمیت بسیار و حاوی پیام مهمی برای ایالت متحده 

خواهد بود

وزیر نفت وضع بازار نفت را شکننده عنوان کرد و گفت: اگر 
آمریکا بخواهد فشار را بر ایران اضافه کند، بازار نفت به طور 

غیرقابل پیش بینی شکننده تر خواهد شد.
بیژن زنگنه در گفت وگوی زنده با برنامه »پارک شهر« رادیو 
تهران، درباره این موضوع که بعضی ها می گویند وزارت نفت 
به دلیل اینکه احداث تاسیسات در خشکی 3۰ درصد 
ارزان تر از دریا بوده اقدام به خشک کردن هور کرده است، 
توضیح داد: این یک دروغ بزرگ است که دشمنان ملت 
ایران شایعه کرده اند. متاسفانه برخی دوستان این دروغ را 
باور و بازنشر کرده اند. فیلم هایی که هم اکنون در رسانه ملی 
و فضای مجازی پخش شده است، نشان می دهد دور تا دور 
تمام تاسیسات ما را آب گرفته است و تنها توانسته ایم 
محدوده های بسیار کوچکی )مثلًا 1۰۰ مترمربع( را که چاه 

یا دکل حفاری ما  قرار دارد حفظ کنیم.
وی با تاکید بر اینکه از جانب وزارت نفت هیچ منعی در 
موضوع هورالعظیم وجود ندارد و هیچ زمانی هم وجود 
نداشته است، یادآور شد: سیاست ما همواره این بوده است 
که اکوسیستم هور باید به عنوان یک سیستم زنده در 
طبیعت بماند، برای این موضوع هزینه هایی به ما افزوده 

شده و نه اینکه کم شده باشد.
وزیر نفت ادامه داد: مدیریت این موضوع )آب گرفتن 
هورالعظیم( در دست وزارت نفت نیست و به  عهده مدیریت 
آنها هر  ستاد مدیریت بحران استان خوزستان است، 
دستوری بدهند ما تابع آن هستیم. اخیرا هم در سفر به 
اگر آنها )ستاد مدیریت بحران  خوزستان اعلام کردم 

استان( دستوری دهند، ما آمادگی  اجرای آن را داریم.
وی با بیان اینکه هم اکنون سراسر هور را آب فرا گرفته و اگر 
جایی را  آب نگرفته است به دلایل طبیعی مانند هموار و 
ناهمواری است، تصریح کرد: هیچکس این موضوع در 
ذهنش نبوده است که برای حفظ تاسیسات نفتی به جان و 
مال مردم خسارت بزند. اگر آب در برخی از قسمت های هور 
رفته و برخی دیگر کمتر یا بیشتر رفته، به دلیل پستی و 

بلندی های زمین است.

زنگنه:آمریکا فشار بر ایران را زیاد كند 
بازار نفت فوق العاده شکننده می شود

اقتصاد کلان
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کاظم صدیقی : اروپایی ها دست کمی از آمریکا  ندارند
امام جمعه موقت تهران با اشاره به اقدام آمریکا علیه 
سپاه و قرار دادن نام آن در لیست گروه های تروریستی، 
گفت: این اقدام بی شرمانه و بی خردانه آنها شرارت سران 
مستکبر آمریکا را نشان می دهد اما اروپایی ها دست کمی 
از آمریکایی ها ندارند و در روزهای سختی ما را تنها 

می گذارند و می خواهند ما را ضایع کنند.
حجت الاسلام کاظم صدیقی در خطبه های نماز 
جمعه تهران بی اخلاقی، ظلم به مردم و نداشتن صبر و 
استقامت در برابر بلایا را نتیجه نبود تقوا دانست و ابراز 
داشت: تقوا نتیجه مجموعه فضایلی است که زندگی 
دنیوی و اخروی ما را تأمین می کند. چرا برخی نگران 
تحریم و تشدید تحریم ها هستند، به جهنم که تحریم ها 
تشدید می شود، مگر شما خدا ندارید؟ این کشورهایی که 
ما را تحریم کرده اند، از جمله فرانسه و آمریکا خودشان 
گرفتار چالش هستند، اما عده ای از تحریم آنها می ترسند 

ولی از تحریم خدا نمی ترسند.
به گزارش اعتبار به نقل از خبرگزاری مهر، امام 
جمعه موقت تهران با اشاره به سیل اخیر در برخی از 
مناطق کشور، اظهار داشت: این سیل به نوعی امتحان 
الهی است. هر وقت خداوند با سختی های بیشتری ما را 
امتحان می کند، می خواهد جایگاه بالاتری به ما عطا کند. 
سردار مقاومت، سردار سلیمانی می گفت هر وقت فشارها 
تشدید می شود امید ما به یک زایش جدید بیشتر می شود 
و نتیجه این فشار یک مولود جدید است. خداوند در این 
فشارهای بین المللی و طبیعی و فراز و نشیب های زندگی 

می خواهد شما را برجسته تر کند.

وی گفت: جبهه مقاومت و مدافعان حرم موجب 
شدند تا به جهانیان اعلام شود که انقلاب اسلامی زنده 
است. مردم ما انقلاب را باور دارند و با حضور خود بیرون 
از مرزها، دو کشور را بیمه کردند و اقتدار آمریکا را زیر 

سؤال بردند و نفوذ این کشور را لگدمال کردند.
حجت الاسلام صدیقی تصریح کرد: سیل برای 
برخی مردم ما در استان های مختلف مشکلاتی را به 
همراه داشت و تعدادی جان باخته و خانواده هایی داغدار 
شدند. عده ای یک شبه همه چیز خود را از دست دادند؛ 
این یک امتحان بزرگ الهی است که اگر صابر باشند، 
درود خدا بر آنهاست. سیل و حرکت مردمی در حمایت 
از سیل زدگان برای ما تداعی دوران دفاع مقدس و 
جبهه ها بود و مجدداً روسیاهی دشمنان ما را نشان داد. 
آنها نه تنها در برجام روسیاه شدند بلکه در سیل اخیر نیز 

با ممانعت از رسیدن کمک های بین المللی به سیل زدگان 
روسیاه شدند اما عده ای هنوز دلداده غرب هستند و فکر 
می کنند ارتباط با غرب مشکلات را حل می کند. همه باید 
بدانند اعتماد به غرب و باور کردن سخنان آنان دولت را 
با مشکل مواجه کرده و برای کشور خیری ندارد. نباید به 

بیگانگان اعتماد کرد.
امام جمعه موقت تهران اظهار داشت: در سخت ترین 
شرایط آمریکایی ها مانع رسیدن کمک های بین المللی 
به مردم شدند و نشان دادند قابل اعتماد نیستند. انقلاب 
ما مرگ ندارد و می رود تا امام زمان)عج( را در آغوش 
بگیرد. انقلاب ما یک مقدمه و آغازی برای یک انقلاب 

جهانی است.
وی با اشاره به دوران دفاع مقدس، خاطرنشان کرد: 
موفقیت ما در دفاع مقدس به دلیل مدیریت درست امور 
توسط ولایت فقیه بود. امروز نیز جوانان ما توانسته اند به 
علوم پیشرفته مانند ساخت موشک و پهپاد دست بیابند 
و موشک های ما بازدارنده است. تولید انواع سلاح دفاعی 
در کشور حاصل تصمیم جبهه ای است که پرچمدار 
انقلاب اسلامی را نماینده امام زمان)عج( و خدا می داند 
و به همین دلیل نتیجه می گیرند. حجت الاسلام صدیقی 
با اشاره به اقدام آمریکا علیه سپاه و قرار دادن نام آن در 
لیست گروه های تروریستی، گفت: این اقدام بی شرمانه و 
بی خردانه آنها شرارت سران مستکبر آمریکا را نشان 
می دهد اما اروپایی ها دست کمی از آمریکایی ها ندارند و 
در روزهای سختی ما را تنها می گذارند و می خواهند ما 

را ضایع کنند. 

رئیسی: باید برای تغییر 
وضع ارتباط پلیس و 
 قوه قضاییه
 فکر اساسی کرد

حجت الاسلام ابراهیم رئیسی در دیدار با سردار اشتری گفت: هیچ سازمانی به اندازه نیروی انتظامی با قوه قضاییه ارتباط نزدیک ندارد. به گزارش اعتبار  به نقل از پایگاه خبری پلیس، حجت الاسلام 
"رئیسی، رئیس قوه قضائیه در دیدار با سردار حسین اشتری فرمانده ناجا اظهار کرد: هیچ سازمانی مانند نیروی انتظامی ارتباط نزدیکی با قوه قضائیه ندارد؛ اقدامات نیروی انتظامی مقدم قضاوت 
قوه قضائیه است. وی با بیان اینکه از زحمات مجموعه تحت امر ناجا تشکر میکنیم، گفت: اقدامات ما در سطح کلان باید گستردهتر انجام شود. برهمین اساس باید در اتاقهای اندیشهورزی این 
موضوع بررسی شود که اتفاقات متفاوتی ) مثبت( نسبت به وضع موجود رخ دهد. رئیسی تاکید کرد: این اتفاقات باید وضع موجود را تغییر دهد ضمن اینکه امورات جاری هم انجام شود؛ برای تغییرات 
وضع موجود در ارتباطات قوه قضائیه و ناجا یعنی تسریع در روند رسیدگی به پرونده ها و بهبود آن باید فکر اساسی شود. وی تصریح کرد: انتظارات جامعه از قوه قضائیه و نیروی انتظامی بسیار زیاد 
است ان شاء الله در حفظ و ارتقاء امنیت در جامعه گام های بلند و موثرتری برداشته شود سردار "حسین اشتری" در این دیدار ضمن ارائه گزارش عملکرد ناجا در تعطیلات نوروزی سال ۹8 و سیل 
اخیر که شمال و غرب کشور را دچار بحران کرده است، عنوان کرد: نیروی انتظامی با تمام امکانات و نیرو در کنار تامین امنیت مناطق سیل زده به یاری مردم شتافت. فرمانده ناجا از دستگاه قضا و 

ناجا به عنوان دستگاه های موثر در جامعه نام برد و تصریح کرد: بنابراین اقدامات هماهنگی که میان ناجا و قوه قضائیه صورت می گیرد موجب دلگرمی مردم می شود.



عملکرد 
اقتصادی
صندوق های 
بازنشستگی و 
نهادهای
نظامی شفاف 
می شود

نمایندگان مجلس شورای اسامی کلیه صندوق های بازنشســتگی کشوری 
و لشــگری و نهادهای نظامی و انتظامی را مکلــف کردند تا عملکــرد 
اقتصادی خود را شــفاف کنند. در جلســه علنی مجلس شــورای 
اســامی کلیات طرح اصاح بند 5 ماده ۶ قانون اجرای سیاست های کلی 
اصل 44 قانون اساسی را با اصاحات و الحاقات بعدی آن به تصویب رساندند. 
براساس مصوبه مذکور، اشــخاص حقوقی زیر مکلفند به صورت ساانه 
فهرســت کامل کلیه شرکت های اعم از تعاونی، ســهامی خاص، ســهامی 
عام و مسئولیت محــدود و بنگاه هــای اقتصادی و مؤسســات متعلق به 
خود اعم از تابعه و وابســته یا با هــر میزان از تملک سهام که به صورت 
مستقیم یا غیرمستقیم در مالکیت و یا مدیریت (کنترلی و یا غیــر کنترلی) 

آنها قرار دارند را به ســازمان بورس و اوراق بهادار اعــام کنند.الف 
)مؤسســات و نهادهای عمومی غیردولتی موضوع ماده 5 قانون محاسبات 
عمومی کشور مصوب ۱۳۶۶/۶/۱ و قرارگاه های سازندگی، نهادهای نظامی 
و انتظامی کشور و بنیادهای تعاون وابسته به آنها، سازمان ها و مؤسسات 
خیریه کشور، نهادها و مؤسســات وقفی و آستان های مقدس و بقا متبرکه، 
کلیه صندوق های بازنشستگی اعم از کشوری و لشگری شــامل صندوق 
های بازنشستگی وابسته به دســتگاه های اجرایی موضوع ماده ۲۹ قانون 
برنامه ششم توسعه و وابسته به دستگاه هایی که شمول قانون بر آنها مستلزم 
ذکر یا تصریح نام است و بنیادها، نهادهای انقاب اسامی، مؤسســات و سایر 

اشخاص حقوقی که زیر نظر ولی فقیه اداره می شوند.

رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت از افزایش سه برابری 
تولید خودرو در کشور در اواخر سال گذشته خبر داد و گفت: 
پیش بینی می شود امسال یک میلیون و ۲00 هزار دستگاه 
خودرو در کشور تولید شود. وی در جلسه شورای گفت وگوی 
دولت و بخش خصوصی و ستاد تسهیل استان کرمانشاه که 
۲4 فروردین برگزار شد، با بیان اینکه سال گذشته ۹50 هزار 
دستگاه خودرو در کشور تولید شد، افزود: امسال هم به مانند ماه 
های پایانی سال گذشته، افزایش تولید خودرو را با جدیت دنبال 
می کنیم و پیش بینی می کنیم میزان تولید خودرو در کشور 
به یک میلیون و ۲00 هزار دستگاه برسد.وزیر صنعت، معدن 
و تجارت خودروسازی و صنایع وابسته به آن از جمله قطعه 
سازی را از صنایع مهم کشور برشمرد و خاطرنشان کرد: قرار 
است خودروسازهای بزرگ کشور که دولت در آن سهام دارد، 

به تدریج واگذار شود.

رضا رحمانی 

خودروسازی های 
 بزرگ واگذار 
می شوند

سعید محمد علیزاده مدیر نظارت بر ناشران سازمان بورس درباره 
زمان بازگشایی نماد دو بانک صادرات و تجارت،دارویی زهراوی، چین  
چین،پتروشیمی آبادان، صنایع ریخته گری  و حمل و نقل بین المللی 
خلیج فارس بعداز افزایش سرمایه توضیح داد.وی درباره زمان بازگشایی 
بانک صادرات و تجارت و همچنین شرکت های دارویی زهراوی، چین  
چین، پتروشیمی آبادان ، صنایع ریخته گری  و حمل و نقل بین المللی 
خلیج فارس بعد از افزایش سرمایه اظهار داشت: طبق مصوبه آبان 
گذشته هیات مدیره سازمان بورس، بازگشایی نماد ناشرانی که اقدام 
به افزایش سرمایه بیش از ۲00 درصدی از محل جایزه کرده باشند و در 
مجمع تصویب شود، منوط به ثبت افزایش سرمایه و قابل معامله بودن 
سهام جدید است. وی ادامه داد: بنابراین بازگشت این دو بانک و شرکت 
ها به تابلو بورس، بعد از طی مراحل قانونی لازم انجام خواهد شد و 
انتظار می رود طی روزهای آینده با نهایی شدن ثبت افزایش سرمایه در 

سپرده گذاری مرکزی و آماده شدن سهام جدید، رخ دهد.

سعید محمد علیزاده

 حوه بازگشایی 
نماد 2 بانک با 
افزایش سرمایه

قدرت اله نوروزی شهرداری اصفهان توانست به عنوان نماینده همه استان 
اصفهان در مناطق سیل زده لرستان حضور یابد و با تمام قوا و امکانات 
راه گفت وگو برای حل مشکلات را باز و شائبه کدورت های استانی را 
برطرف کند. وی در هفتاد و دومین جلسه علنی شورای شهر نوروزی 
اظهار داشت: شهرداری اصفهان توانست در جایی که کدورت هایی در 
زمینه زاینده رود وجود داشت با حضور خود راهی برای گفت و گو باز 
کرده و ثابت کند این اصفهانی ها همان هایی هستند که پیشتر و بیشتر 
از همه آمدند و همه سرمایه های انسانی خود را در اختیار آنها قرار دادند. 
وي تصریح کرد: افتخار می کنیم که با اراده  و رفتار ایثارگرانه اصفهانی ها 
در این استان، توانستیم بار دیگر حمایت مردم این شهر از مردم ایران را 
نشان دهیم.  وی افزود: بخشی از نیروها همچنان در پلدختر هستند و 
بخش دیگری قرار است به معمولان بروند، امیدوارم با همان انگیزه و اراده 
ای که شروع کردیم بتوانیم به آنها کمک کنیم و شهروندان هم در بخش 

کمک های نقدی و غیرنقدی حمایت خواهند کرد.

قدرت اله نوروزی

فراهم شدن زمینه 
گفت وگو بین اصفهان 
و دیگر استان ها 

بیژن زنگنه وزیر نفت، در حاشیه بازدید از شرکت طراحی و 
مهندسی صنایع انرژی EIEDکه وابسته به اویک است با بیان 
این مطلب افزود: ظرفیت های فراوانی برای توسعه همکاری ایران 
و عراق در حوزه های نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی وجود دارد و 
ایران آمادگی دارد توانمندی های خود را در خدمت صنعت نفت 
عراق بگذارد. وی افزود: ثامرغضبان، وزیر نفت عراق در بازدید 
از شرکت EIED با ظرفیت این مجموعه آشنا و قرار شد بین 
اویک و شرکت مشابهی در عراق همکاری برقرار شود تا زمینه 

استفاده از ظرفیت مشترک فراهم شود.
وزیر نفت با بیان اینکه ایران در حوزه های نفت، گاز، پالایش و 
پتروشیمی توانمندی های بسیاری دارد، تصریح کرد: با توجه به 
اینکه صنعت پتروشیمی و گاز در عراق توسعه پیدا نکرده است 
چشم انداز روشنی برای همکاری مشترک بین دو کشور وجود 

دارد.

بیژن زنگنه

تفاهم ایران و عراق 
برای توسعه دو میدان 
مشترک مرزی

عزیزالله شمس مدیرکل گمرک چابهار درمورد ترخیص یکهزار 
کانتینر قطعات خودروی باقی مانده در گمرک چابهار، اظهار 
داشت: در گمرک چابهار بیش از ۳ هزار کانتینر قطعات خودرو 
دپو شده بود که اواخر سال گذشته پس از اینکه هشدار لازم 
مبنی بر امکان متروکه شدن این کالاها را دادیم، ۲ هزار کانتینر 
ترخیص و به صنعت خودروسازی کشور تحویل شد. وی افزود: 
قرار بود یکهزار کانتینر باقی مانده نیز طی فروردین ماه سال جاری 
ترخیص شود که به دلیل برخی مشکلات جزئی، ترخیص این 
کالاها حداکثر تا ۲ یا ۳ هفته آینده انجام می شود. وی با بیان 
اینکه مشکلی در ترخیص قطعات خودرو وجود ندارد، تصریح 
هندوانه  برداشت  فصل  در  اکنون  هم  اینکه  به  توجه  با  کرد: 
در چابهار قرار داریم، کامیون های حمل و نقل در حال انتقال 
محصول هندوانه هستند و به همین دلیل، تنها مشکل پیش روی 

ترخیص باقیمانده قطعات خودرو، مربوط به حمل و نقل است. 

عزیزالله شمس

ترخیص 1000 کانتینر 
قطعات خودرو طی 
سه هفته آینده

خیرالله خادمی معاون وزیر راه و شهرسازی از تخریب بخشی از 
کریدور شمال- جنوب در اثر سیل اخیر خبر داد. وی در سفر 
به استان لرستان و بازدید از محور های آسیب دیده در اثر سیل 
اخیر اظهار داشت: میزان آسیب دیدگی راه ها در لرستان به دلیل 
شدت بارندگی و ایجاد سیلاب بسیار بالا است، به نحوی که 
زیرساخت های حمل و نقلی همه شهرستان های این استان به 
خصوص راه های روستایی دچار مشکل و آسیب دیدگی هستند 
که بیشترین آسیب در محدوده شهرستان پلدختر و محور 
ترانزیتی این محدوده است.معاون وزیر راه و شهرسازی تاکید 
کرد: در سرتاسر محور خرم آباد به معمولان و سپس پلدختر که 
در حاشیه رودخانه های کشکان قرار داشته و سال ها محور اصلی 
ترانزیتی شمال- جنوب کشور بود، ده ها پل تخریب کامل شده و 
همه جاده اصلی ترانزیتی حدفاصل خرم آباد تا پلدختر به طول 

۶0 کیلومتر تخریب شده است.

خیرالله خادمی

خسارت 1000 میلیارد 
تومانی سیل به 
زیرساخت های جاده ای

دارایی گفت: شرایط  و  اقتصادی  امور  وزیر  دژپسند  فرهاد 
تجاری - اقتصادی ایران با عراق ویژه و مشوق های زیادی برای 
تاجران ایرانی در بازار عراق در نظر گرفته شده است.وی پس 
از جلسه مشترک با وزرای برنامه ریزی و دارایی عراق افزود 
: هم اکنون حجم مبادلات تجاری دو کشور 8 میلیارد یورو 
است و با برنامه ریزی های صورت گرفته امیدواریم هر چه 
سریعتر شاهد افزایش این حجم باشیم.وی گفت: در دیدار با 
دو وزیر عراقی درباره فعالیت های گمرکی، تسهیل فعالیت 
های تجاری، لزوم فعالیت های بیمه ای و سرمایه گذاری 
های مشترک میان دو کشور بحث و تبادل نظر کردیم.وزیر 
امور اقتصادی و دارایی افزود: عراق دومین شریک تجاری ایران 
است اما حجم مبادلات تجاری - اقتصادی میان دو کشور با 
توجه به سابقه، تاریخ و فرهنگ مشترک در این سطح مناسب 

نیست و باید افزایش یابد.

فرهاد دژپسند

مشوق های ویژه 
برای تاجران ایرانی 
در بازار عراق

در راستای اجرای امور مربوط به ادغام بانک های وابسته به نیروهای مسلح در بانک 
سپه ۱۲ انتصاب جدید در این بانک صورت گرفت. رویداد۲4 نمایندگان بانک سپه در 
پنج بانک و موسسه اعتباری به منظور انجام امور مربوط به ادغام معرفی شدند. بر این 
اساس هادی اخلاقی نماینده تام الاختیار بانک سپه در بانک حکمت ایرانیان، حامد 
هیئت داوودیان نماینده تام الاختیار بانک سپه در بانک مهر اقتصاد، عیسی کاظم نژاد 
نماینده تام الاختیار بانک سپه در موسسه اعتباری کوثر، مصطفی پرتوافکنان نماینده 
تام الاختیار بانک سپه در بانک قوامین و سید مهدی حسینی نماینده تام الاختیار 
بانک سپه در بانک انصار و سخنگوی طرح ادغام خواهند بود.همچنین سید علی 
جلالی نظری به عنوان نماینده بانک سپه در بانک حکمت ایرانیان در معیت عضو 
هیئت مدیره، محمد یونسی به عنوان نماینده بانک سپه در بانک مهر اقتصاد در معیت 
عضو هیئت مدیره، علی صادقی به عنوان نماینده بانک سپه در موسسه اعتباری کوثر 
در معیت عضو هیئت مدیره، سید محمدعلی فتاحی به عنوان نماینده بانک سپه در 
بانک قوامین در معیت عضو هیئت مدیره و احمد سلمانی آرانی به عنوان نماینده 

بانک سپه در بانک انصار در معیت عضو هیئت مدیره انتخاب شدند.

بانک سپه

معرفی مجریان 
طرح  ادغام 
بانک ها

بر اساس برآوردهای صورت گرفته، خسارت های وارد شده ناشی از 
سیل به واحدهای صنعتی تاکنون 5 هزار میلیارد ریال، واحدهای 
صنفی حدود 4 هزار و 500 میلیارد ریال، قالیبافان حدود هزار 
و ۳00 میلیارد ریال و زیر ساخت ها و تأسیسات شهرک های 
صنعتی و راه های دسترسی به معادن حدود هزار و 550 میلیارد 
تجارت  و  معدن  صنعت،  است.خسارت های  شده  برآورد  ریال 
استان خوزستان با توجه به وضعیت فعلی قابل بررسی نیست، اما 
طبق برآوردهای اولیه حدود ۱0 هزار میلیارد ریال به این استان 
خسارت وارد شده است و در استان گلستان ۱00 واحد و ۱0 هزار 
نفر، استان مازندران ۳0 واحد و هزار نفر، استان ایلام 80 واحد و 
۲00 نفر، استان لرستان ۱۲5 واحد و ۶ هزار و ۲00 نفر، استان 
کرمانشاه ۳0 واحد و 500 نفر و چهار محال و بختیاری ۱7 واحد 
در قالیبافی خسارت دیده اند. خسارت های وارد شده به بخش 

قالیبافی استان خوزستان هنوز قابل بررسی نیست.

وزارت صنعت، معدن و تجرات

۳82 واحد صنعتی 
ناشی از سیل 
خسارت دیدند

میرعلی اشرف پوری حسینی، رییس سازمان خصوصی سازی افزود: 
اگر کسانی بخواهند که بنگاه ها از واگذاری ها خارج شوند باید دولت، 
گروه بندی این بنگاه ها را تغییر دهد یا اگر نمی توان گروه آنها را از 
سه به یک تغییر داد باید دولت پیشنهاد دهد و مجلس تصویب کند 
که این شرکت ها دو تا سه سال واگذار نشود.وی ادامه داد: مجلس 
می تواند برخی از بنگاه ها را برای مدتی معین از لیست واگذاری ها 
خارج کند یا هیات دولت، گروه بندی برخی از شرکت ها را تغییر 
دهد و چنانچه این اتفاق بیافتد شرکت ها از لیست واگذاری خارج 
می شود و این محل اختلاف نیست.ایشان افزودند: حال سوالی که 
مطرح می شود این است که آیا بقیه شرکت هایی که در لیست 
واگذاری ها قرار دارند واگذار می شوند؟ سال گذشته ۶00 شرکت 
در لیست واگذاری بود که تنها 50 شرکت یا واگذار یا از لیست 
واگذاری ها خارج شد. اگر با این وضعیت ادامه دهیم ۱۱ سال زمان 

نیاز است که بقیه شرکت ها واگذار شوند که این آمار جالبی نیست.

پوری حسینی 

برنامه خصوصی 
سازی برای واگذاری 
بنگاه ها در سال ۹8

شهریار حیدری مدیرکل امور مرزی وزارت کشور گفت:با توجه 
به رایگان شدن صدور ویزا جهت اتباع دو کشور سفر به کشور 
عراق برای اتباع ایران همچنان مستلزم دریافت ویزا است.شهریار 
حیدری مدیرکل امور مرزی وزارت کشور با اشاره به توافقات انجام 
گرفته با دولت جمهوری عراق در خصوص رایگان شدن صدور 
ویزا جهت اتباع دو کشور، اظهار داشت: سفر به کشور عراق برای 
اتباع ایران همچنان مستلزم دریافت ویزا است.وی با اشاره به 
تعدادی از هموطنان که بدون دریافت ویزا جهت سفر به کشور 
عراق به مرزهای زمینی مراجعه می کنند، خاطرنشان ساخت: 
برای سفر به کشور عراق دریافت ویزا الزامی است حیدری و رئیس 
بریسم  کارگروه مرزهای رسمی وزارت کشور و کاظم محمد 
العقابی رئیس هیات گذرگاه های مرزی جمهوری عراق در زمینه 
ایجاد و ساماندهی گذرگاه های رسمی بین ایران و عراق مطابق 

توافقات و تعهدات دوجانبه، توافقنامه امضاء کردند.

شهریار حیدری

ویزای عراق رایگان، 
اما دریافت آن 
الزامی است

و  اقتصادی مجلس دولت  انارکی محمدی، عضو کمیسیون  احمد 
متعادل  توزیع  برای  عملیاتی  راهکارهای  از  یکی  به عنوان  مجلس 
کالاهای اساسی میان توزیع کنندگان اصلی، اقدام به بررسی طرحی 
کرده اند که بر مبنای آن، کالاهای اساسی بتوانند در بورس کالا عرضه 
شده تا خرید و فروش آن از سمت واردکنندگان و توزیع کنندگان عمده، 
شفاف شده و این کالاها به دست جامعه هدف اصلی برسد.وی گفت: 
با توجه به اینکه در کشور شاهد رانت ها و فسادهای گسترده در حوزه 
کالاهای اساسی هستیم، بر همین اساس به وزیر اقتصاد پیشنهاد شد 
تا از ظرفیت ها و ساز و کارهای علمی و کارشناسی بورس کالا برای 
ورود تمامی کالاهای اساسی استفاده شود که وزیر نیز بر این موضوع 
تأکید داشت. به طور یقین با معامله کالاهای اساسی در بورس کالا نه 
تنها شاهد واقعی شدن قیمت ها و شفافیت در معاملات خواهیم بود، 
بلکه خریدار و فروشنده به عنوان هر دو طرف معامله به دلیل واقعی بودن 

قیمت ها به دور از دخالت های دستوری، رضایت خواهند داشت.

احمد انارکی محمدی

احتمال عرضه 
 کالاهای اساسی
 در بورس

محمد حسن زدا سرپرست سازمان تامین اجتماعی گفت: 
میزان افزایش حقوق سایر سطوح تامین اجتماعی از جمله 
مستمری بگیران و بازنشستگان در جلسه سازمان تامین 
اجتماعی تصویب شد که برای تصویب نهایی پس از بررسی 
هیأت مدیره سازمان به هیأت دولت ارسال می شود. به گزارش 
اعتبار به نقل از پایگاه خبری سازمان تامین اجتماعی،  در 
کانون  با  اجتماعی  تامین  سازمان  مدیران  دیروز  جلسه 
بازنشستگی، کارشناسان و شرکای اجتماعی مقرر شد حقوق 
سایر سطوح از جمله بازنشستگان و مستمری بگیران 13 
درصد به اضافه مبلغ 2۶1 هزار تومان افزایش یابد. به عنوان 
مثال اگر بازنشسته ای 3 میلیون تومان دریافتی دارد، این 
از  مبلغ ضربدر 13 به اضافه 2۶1 هزار تومان محاسبه و 
اردیبهشت پرداخت خواهد شد. این مصوبه پس از بررسی 
هیات مدیره سازمان تأمین اجتماعی برای تصویب نهایی به 
هیات دولت ارسال خواهد شد. مابه التفاوت افزایش حقوق 
بازنشستگان و مستمری بگیران در فروردین هم تا دو ماه 
آینده به حساب شان واریز خواهد شد. سرپرست سازمان 
تأمین اجتماعی در این جلسه اظهار داشت:                                                                                                                                                                                                                                                     معتقدیم این 
سفره  به  شایسته ای  کمک  نمی تواند  حقوق ها  افزایش 
مستمری بگیران کند و تمام تلاش خود را انجام می دهیم که 
بتوانیم توجه ویژه ای به بازنشستگان و مستمری بگیران 
داشته باشیم، ولی از سوی دیگر با محدودیت بودجه هم 
مواجهیم. وی خاطرنشان کرد: بر اساس پیش بینی ها افزایش 
حقوق بازنشستگان و مستمری بگیران ماهانه 13۰۰ میلیارد 
تومان تامین منابع نیاز دارد که در سال ۹8 به 1۶ هزار میلیارد 
تومان می رسد، ولی سازمان تامین اجتماعی هزار میلیارد 
تومان برای افزایش حقوق سال ۹8 منابع دیده است. وی تأکید 
کرد: کل بودجه مصرفی سازمان تامین اجتماعی ۷۹ هزار 
میلیارد تومان است که نباید هزینه ما از این مبلغ پیشی بگیرد 
و تعهدات مازاد بر این مبلغ برخلاف قانون است. سرپرست 
سازمان تأمین اجتماعی گفت: امیدواریم و تمام تلاشمان را 
خواهیم کرد افزایش حقوق بازنشستگان و مستمری بگیران 

از اردیبهشت  اجرا شود و به ماه های دیگر موکول نشود.

میزان افزایش حقوق بازنشستگان 
تامین اجتماعی تعیین شد

گفت وگو

عیسی کلانتری رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به وقوع سیلاب در کشور گفت: مجلس در قانون بودجه ۹4 تصویب کرده بود حریم رودخانه هایی که آب جاری ندارند را به مردم 
بفروشند که خوشبختانه دولت از این قانون تمرد کرد. ما نباید به سیل معترض باشیم باید به بی تدبیری خودمان معترض باشیم. وی در مراسم دیدار نوروزی با معاونان، مدیران و کارکنان سازمان 
حفاظت محیط زیست گفت: در برخی موارد منتظر هستیم تا مردم به ما مراجعه کنند اما اگر سازمان یا نهادی در حوزه زیست محیطی وظایف خود را به درستی انجام نداد ما به عنوان نهاد ناظر 
وظیفه داریم به او تذکر بدهیم تا شاهد سیل هایی همچون آق قلا نباشیم این ما هستیم که از حقوق زیست محیطی و شهروندی مردم باید دفاع کنیم اما در برخی از موارد حداقل از بود فلسفی 
محیط زیست مردم هم دفاع نکردیم. معاون رئیس جمهوری با اشاره به وضعیت زیست محیطی عسلویه اظهارکرد: دستور ویژه حسن روحانی - رییس جمهوری - این است که تا چهار ماه آینده 
تکلیف آلودگی منطقه عسلویه مشخص شود و ما نباید اشتباهات توسعه عسلویه را در مکران تکرار شود کنیم. وی در پی قرار دادن سپاه در لیست سیاه تروریستی گفت: اگر ما 80 میلیون محیط 
بان داریم قطعا 80 میلیون پاسدار هم داریم و آمریکا نمی تواند ما را تحریم کند و در لیست سیاه تروریستی قرار دارد. کلانتری با اشاره به بارش های پایان سال گذشته اظهارکرد: در پایان سال 

۹7 بارش های متعددی رخ داد. طبق برآوردهای انجام شده برای یک مترمکعب آب حدود 5۳ سنت هزینه باید کرد اما خداوند این را در بهار به ملت ما هدیه داده است.

هفته نامه اقتصادی ایران
اقتصاد کلان
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5
 رئیس سازمان 

حفاظت محیط زیست:

به جای سیل به بی تدبیری 
خودمان معترض باشیم

وزیر ارشاد: سپاه بخش مهم هویت ملی و تاریخی 40 سال اخیر است
سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: 
به طور طبیعی شرایط تحریم سختی هایی را به دنبال دارد 
و نمی توان آن ها را نادیده گرفت و آمریکا با اقدام روز 
گذشته خود که سپاه پاسداران را به عنوان تروریست 
معرفی کرد اما باید بداند سپاه پاسداران بخش مهم هویت 
ملی و تاریخی 40 ساله اخیر ایران بزرگ اسلامی است. 
به گزارش اعتبار به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع 
رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، وی در ابتدای 
دیدار نوروزی اش با کارکنان این وزارتخانه ضمن تبریک 
سال جدید و اعیاد شعبانیه با اشاره به مصیبت ها و 
مشکلات ناشی از سیل در برخی مناطق کشورمان گفت: 
توجه به مسائل و مشکلات پس از بحران یکی از نکات پر 
اهمیت است و نباید مسئولیت اجتماعی پس از بحران 
سیل مغفول بماند. ایشان با اعلام این مطلب افزود: دیدار 
نوروزی امسال مقارن با اعیاد شعبانیه است و این ترکیب 
عید ملی و اعیاد بزرگ مذهبی و دینی را به فال نیک 
می گیرم و امیدوارم این روزها پشتوانه ای برای اقدامات 
خوب در سال ۹8 باشد. وی گفت: کشور در سال ۹8 در 
شرایط خاص طبیعی قرار گرفته و اتفاقات سیل و بارندگی 
که از روزهای پایانی سال ۹7 آغاز شد تا امروز ادامه دارد 
که اتفاق کم سابقه ای از لحاظ تاریخ طبیعی و جغرافیایی 
ایران در ۱00 سال اخیر است. صالحی با اشاره به 
خسارت های مادی و غیر مادی ناشی از سیل به مناطق 
مختلف کشور ادامه داد: سیل امسال اتفاق نادری است و 
با اینکه کشور ما در معرض بلاهای طبیعی است ولی سیل 

امسال از لحاظ وسعت جغرافیایی و طول زمانی کم سابقه 
بوده است. با این حال سهمگین تر از خسارت های مادی 
خسارت های روحی و روانی است که بر جامعه مصیب زده 
در سیل اخیر حاکم است. وی در عین حال گفت: طبیعی 
است که این سیل با جنبه های ایجابی و مثبت قابل 
توجهی نیز همراه است و بخشی از برکت های آن را نباید 
نادیده گرفت. به عنوان مثال در برخی استان ها مثل 
اصفهان در سال گذشته با مسائل تلخ کم آبی و خشکسالی 
مواجه بودیم که مشکلات متعددی را ایجاد کرده بود ولی 
امسال حدود 5 برابر از مهر ۹7 تا ۱7 فروردین امسال آب 
داشتیم. ۳5 سد کشور پر آب شده است و 40 تالاب که 
خشک بوده اند در حال حاضر پر آب هستند. برخی قناتها 
و چشمهها دوباره جوشیده اند و مشکلات زیست محیطی 
که از طریق ریز گردها پدید آمده اند، کم خطر تر شده اند. 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در دولت تدبیر و امید تاکید 

کرد: ما به عنوان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی باید در 
سال ۹8 به مسئولیت اجتماعی توجه حداکثری داشته 
باشیم. روز گذشته نیز در شورای معاونان این وزارتخانه 
به این موضوع پرداخته شد و بر توجه به مشکلات ناشی 
از سیل تاکید شد. وی ادامه داد: ادارات کل استانی، 
سازمانها و بخش های مختلف وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی اقدامات متعددی در این زمینه انجام داده اند که 
نشان داده اند برای مردم و در کنار مردم هستند. صالحی 
با اشاره به برخی اقدامات هنرمندان از جمله پیشکسوتان 
در بحران سیل اخیر افزود: حمایت پیشکسوتان از 
حرکت های امدادی و اطلاع رسانی های به موقع از سوی 
این وزارتخانه از جمله این اقدامات است. همچنین قرار 
شد تمامی اقدامات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
بحران سیل در کارگروهی تجمیع و تقویت شود و باید 
امکانات موجود خود را در خدمت به کاهش آلام و 
آسیب های هموطنان سیل زده خود به کار بگیریم. وی 
در عین حال تصریح کرد: وظیفه مهمتر در این زمینه پس 
از بحران است که وقتی شدت و اصل بحران مرتفع شد 
بدانیم که عواقب و پیامدهای آن همچنان وجود دارد. 
آسیب های روحی و روانی این بحران کم نیست. کودکان، 
زنان و تمامی مردم این مناطق این اتفاق را لمس کرده اند 
و بعد از این بحران حتماً دچار عوارض روحی و روانی ناشی 
از آن می شوند و باید به کمک آنها آمد زیرا در مناطقی 
که در گذشته زلزله آمده بود همچنان عوارض روحی و 

روانی آن پابرجا است.

 فعالیت اقتصاد                      ی و سرمایه گذاری 
یا بنگاهد                      اری ؟

توجه به بحث سرمایه گذاری د            ر 
با  قوانین اصلی و ماد            ر مرتبط 
سازمان تأمین اجتماعی از بد            و 
تأسیس مد             نظر بود            ه است ،به 
مذاکرات  شرح  د            ر  که  طوری 
شورای اقتصاد             سال ۱۳54 که 
برای تد            وین و تصویب قانون تأمین 
اجتماعی تشکیل می شد             ، بحث 
سرمایه  ساماند            هی  ضرورت 
تأمین  سازمان  های  گذاری 

اجتماعی د            ر قالب یک بنگاه مجزا مطرح بود            ه است . د            ر اواخر د            هۀ 
پنجاه ، از آنجائیکه بانک رفاه کارگران که متعلق به کارگران و بیمه 
شد            گان و بطور واقع ملی بود             ، د            ر کنار یکسری بانکهای خصوصی و 
خارجی د            ولتی شد             و مد            یریت آن از د            ست سازمان تأمین اجتماعی 
خارج گرد            ید             و همچنین با عنایت به اینکه د            ر آنزمان متأسفانه از 
اعمال سود             حد            اقلی بانکها به سپرد            ه های سازمان نیز به این بهانه که 
سپرد            ه های مزبور د            ولتی است خود            د            اری می شد             ، تلاشها جهت ایجاد             
یک بخش سرمایه گذاری مستقل برای بکار اند            اختن ذخایر جد            ی 
تر شد             ، امری که قبلًا به تصویب شورای اقتصاد             رسید            ه بود             .اینگونه 
بود             که شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی ) شستا ( د            ر اجرای 
تبصرۀ 50  قانون تأمین اجتماعی و تبصرۀ بود            جۀ سال ۱۳57 کل 
کشور  به منظور “سرمایه گذاری و مشارکت از محل ذخایر سازمان 
تأمین اجتماعی و تحصیل سود             به نحوی که با توجه به نرخ تورم 
حد            اقل ارزش ذخایر سازمان حفظ گرد            د             و همچنین تسهیل د            ر 
تصمیم گیری و ایجاد             منابع مالی جد            ید             د            ر قالب بازد            ۀ سرمایه گذاری 
جهت تأمین امکانات مورد             نیاز برای ایفای تعهد            ات بیمه ای و حقوق 
مستمری بگیران “ د            ر تاریخ ۱۳۶5/۱/۶ به شکل شرکت سهامی 
خاص تأسیس گرد            ید            . نقطۀ عزیمت فعالیت شرکت مزبور با اجرای 
تبصرۀ 8۲ ) تهاتر اموال و سهام و املاک د            ولت بابت تأد            یه قرض 5 
میلیارد             تومانی د            ولت برای مخارج جنگ ( آغاز گرد            ید             و علاوه بر آن 
سرمایه گذاری از محل ذخایر سازمان و نیز اموال تهاتری کارفرمایان 
بابت تأد            یه بد            هی و همچنین واگذاری سهام شرکت ها بابت تهاتر 

مطالبات سازمان از د            ولت د            ر اوایل د            هۀ 80 بود             .

قسمت سوم

علی حید                 ری كارشناس ارشد                  اقتصاد                 ی:



شهرستان
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مسدود  سازی 6
 حساب های 

 جعلی بانکی 

زهرا سعیدی مبارکه نماینده مردم مبارکه در مجلس شورای اسلامی  با اشاره به توافق بانک مرکزی و دادستانی کل کشور برای مسدودسازی حساب های جعلی برای کمک رسانی به سیل زدگان، اظهار داشت: چنین 
اقدامی در راستای تقویت اعتماد ملی مناسب بوده و به طور حتم ذهنیت های قبلی در این باره را ترمیم می کند. بیان اینکه اقدام برخی افراد در جمع کردن کمک های مردمی و عدم واریز آن به حساب زلزله زدگان 
اقدامات مناسب سایرین را نیز زیر سوال برده بود، افزود: برنامه ریزی در راستای انجام این چنین کارهایی باید به گونه ای باشد که منجر به سلب اعتماد مردم نشود. وی با تاکید بر اینکه مسدودسازی حساب های 
جعلی در سیل اخیر نشان از هوشمندی دادستانی و بانک مرکزی و ورود به موقع آن ها دارد، تصریح کرد: انتظار می رود در تمامی فرآیندهایی که اعتماد مردم را به دنبال دارد مسئولان با برنامه ریزی و آینده نگری 
پیش رفته و مانع از هر نوع خطای احتمالی شوند.این نماینده مردم در مجلس دهم با بیان اینکه درباره زلزله اخیر و عدم پرداخت پول های جمع شده برای کمک به زلزله زدگان از سوی برخی افراد نیز دولت 
و دستگاه های مسئول باید ورود داشته باشند، گفت: چنین اتفاقاتی باعت خدشه دار شدن اعتماد مردم و همچنین کاهش مشارکت آن ها در چنین مواقعی می شود.  و در چنین حوادثی تنها سازمان های 
مردم نهادهای معتبر باید مجاز به جمع آوری کمک های مردمی باشند. وی با بیان اینکه مجلس به ویژه کمیسیون های تخصصی پیگیر برگزاری نشست های تخصصی با بانک مرکزی و سایر بانک های 
عامل در راستای ارایه تسهیلات کارآمد در جهت تسریع در بازسازی مناطق آسیب دیده است، گفت: خوشبختانه تاکنون شبکه بانکی توانسته تسهیلات خوبی در اختیار سیل زدگان قرار دهد.

مدیرعامل فولادمبارکه: در فولادمبارکه، خبر
حساسیت به مسائل زیست محیطی، یک 

الزام خودخواسته است
برای  محیطی  زیست  مسائل  به  توجه 
و  الزام خودخواسته است  فولادمبارکه یک 

یک اجبار اداری یا الزام قانونی صرف نیست.
مهندس حمیدرضا عظیمیان مدیرعامل فولاد 
مبارکه در نمایشگاه محیط زیست با تأکید بر 
توجه به مسائل زیست محیطی اظهار داشت: 
آنچه که گفتم یک شعار نیست، چراکه در 
فولادمبارکه ما فقط تولید را در نظر نمیگیریم 
و به مباحث زیست محیطی توجه ویژه داریم و 
در کنار تولید باکیفیت، الزامات زیست محیطی 

را هم رعایت میکنیم.
فولاد مبارکه امروز با 7.۲ میلیون تن تولید 
به ۲.7 متر مکعب بر تن مصرف آب دارد. 
این بدان معناست که میزان تولید نزدیک 
آب  ولی مصرف  داشته  افزایش  برابر  به ۳ 
در  است.  کرده  پیدا  توجهی  قابل  کاهش 
حقیقت فولاد مبارکه به طرز ویژه در مصرف 
آب صرفه جویی کرده و این صرفه جویی به 
و   مهندسی  دقیق،  طرح های  اجرای  دلیل 
حسابرسی شده مانند بازچرخانی و تصفیه 

پسابهای صنعتی به دست آمده است.
وی گفت: در خصوص رعایت  مسائل زیست 
محیطی، مهمترین مسئله ما که مصرف بهینه 
آب است را مورد توجه ویژه قرار داده ایم. در 
فولاد مبارکه ما از هدر رفتن یک قطره آب هم 
نمی گذریم و در نهایت دقت با بهره وری بالا 
از آب موجود استفاده می کنیم به طور مثال 
با جمع آوری آب ناسالم، مانع رهایی آن در 
محیط زیست شده و اجازه نمی دهیم، با نفوذ 
در سفره های زیرزمینی، مناطق دور دست 
ما تحت تاثیر منفی قرار گیرد. همین آب با 

چرخش و چندین مرحله تصفیه به چرخه 
مصرف باز میگردد.

عظیمیان تصریح کرد: یکی از مهم ترین اقدام 
های استراتژیک شرکت بالاترین حد صرفه 
شهرستان های  پساب  از  استفاده  و  جویی 
اطراف، بر اساس قراردادی که با شرکت آب 
و فاضلاب داریم است. انتقال این پساب به 
تصفیه خانه های شرکت و استحصال آب مورد 
نیاز، باعث شده تا مقدار کمی از آب زاینده رود 
برداشت کنیم که در نهایت صرفه جویی و 
استفاده بهینه از آب را برای فولادمبارکه به 
همراه داشته است. درخواست ما از دولت این 
است که ما را در تمکیل طرح های آبی ای که 
در سال های قبل خریداری کرده ایم و بعضا 
۶0 تا 70 درصد شان اجرا شده یاری نماید تا 
به اتمام برسند و آب مورد نیاز فولاد مبارکه 
را به راحتی تامین نماییم، شایسته است این 
موضوع به خوبی مورد توجه قرار بگیرد چرا که 
ارزش افزوده ای که فولاد مبارکه به وجود می 
آورد اصلا قابل مقایسه با ارزش افزوده ای که 

در کشاورزی به دست می آید نیست.
بر  علاوه  افزود:  فولادمبارکه  مدیرعامل 
فولادمبارکه  آب،  جویی  صرفه  طرح های 
از  استفاده  و  متنوع  های  طرح  اجرای  با 
غبارگیرهای پیشرفته متعدد، از آلودگی هوا 
جلوگیری کرده است. بایستی در نظر داشت 
اولین گروهی که از آلودگی هوای این شرکت 
متضرر خواهند شد، کارکنان فولاد مبارکه 
خواهند بود. کارکنانی که شبانه روز به منظور 
تداوم تولید در محیط شرکت حضور دارند. 
به خاطر  تاکید می کنم  اساس  بر همین 

یک الزام خودخواسته و نه  اجباری، نسبت 
به مسائل زیست محیطی حساسیت داریم. 
فولاد مبارکه با استفاده از غبارگیرهای ویژه 
از انتشار گرد و غبار جلوگیری کرده و در 
اقدامی دیگر هزار و ۶00 هکتار فضای سبز با 
بهترین طرحهای مکانیزه در داخل و اطراف 
کارخانه اجرا نموده است. فضای سبزی که با 
پساب تصفیه شده، نگهداری و توسعه داده 
میلیارد  مبارکه ۶00  فولاد  در  است.  شده 
کنترل  و  پساب  تصفیه  بخش  در  تومان 
آلودگی هزینه شده است که ۲00 میلیارد 

در بخش فضای سبز بوده است.
عظیمیان گفت: ذکر این نکته ضروری است که 
از ابتدای راه اندازی شرکت، ما زیرساخت های 
لازم را برای حفظ محیط زیست داشته ایم که 
با توجه به توسعه و افزایش ظرفیت ها، نیاز به 
اقدامات بیشتر و موثرتر در جلوگیری از تولید 
به  با همکاری همه  که  بود  آلاینده ها مشهود 
سرانجام رسیده است. ما در چند سال اخیر  به 
صورت متوسط بین 50 تا 70 میلیارد تومان در 
سال برای به روز رسانی تجهیزات لازم زیست 

محیطی، نگهداشت سیستم های کنترل آلاینده، 
راهبری  و  قطعات  تعویض  نگهداری،  و  تعمیر 
تجهیزات سرمایه گذاری کرده ایم، علاوه بر این 
نگهداری فضای سبز فعلی در حدود ۱5 میلیارد 
خوبی  تعامل  دارد.  بر  در  جاری  هزینه  تومان 
که با سازمان  محیط زیست داریم باعث شده 
که با نظارت های این سازمان، فولادمبارکه به 
عنوان یک صنعت سبز شناخته شود.حمیدرضا  
انتظار شرکت فولاد  افزود:  پایان  عظیمیان در 
مبارکه این است که در مقام مقایسه، بین صنعتی 
که توجه ویژه به مسایل زیست محیطی دارد و 
سرمایه گذاری چند صد میلیاردی برای حفظ 
محیط زیست انجام میدهد و صنعتی که به این 
مسائل توجه نمی کند تمایز و تفاوت باشد، فولاد 
مبارکه به عنوان صنعتی که مشکلات اقتصادی 
دارد و با تحریم ها دست و پنجه نرم میکند و نیز 
با کمبود منابع رو به رو است، برای حفظ محیط 
زیست در حال سرمایه گذاری زیادی است و  
این مهم را بخشی از تعهد خود در راستای عمل 
به مسئولیت اجتماعی می داند و به عنوان یک 

شاخص سرآمدی به آن توجه میکند.

بازدید معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست از غرفه ذوب آهن

گفت وگو

دکتر عیسی کلانتری معاون رییس جمهور و رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست، با حضور در نمایشگاه بین المللی 
محیط زیست، از غرفه اختصاصی ذوب آهن اصفهان بازدید 
شرکت   HSE مدیر  مکاری  مهندس  بازدید  این  در  نمود. 
گزارشی از اهم اقدامات و فعالیتهای زیست محیطی صورت 

گرفته و برنامه های آینده در این زمینه را مطرح  نمود.
حضور معاون سازمان محیط زیست در غرفه ذوب 

آهن اصفهان
دکتر اصغر دانشیان معاون توسعه مدیریت، حقوقی و امور 
از  تنی چند  به همراه  نیز  مجلس سازمان محیط زیست 
مسئولین این سازمان با حضور در غرفه ذوب آهن اصفهان، از 
دستاوردهای زیست محیطی اخیر این شرکت اطلاع یافتند.

  دکتر دانشیان در این دیدار به خبرنگار ما گفت : ذوب آهن 
اصفهان مادر صنعت فولاد کشور است و نقش مهی در اشتغال 

زایی و تولید ملی ایفا نموده است .  
وی افزود : امیدوارم به زودی فعالیت های زیست محیطی 
این شرکت باعث شود، ذوب آهن اصفهان به صنعت سبز 
تبدیل گردد که اهمیت بسیاری دارد .  مهندس مکاری 
های  پروژه  در خصوص  اصفهان  آهن  ذوب   HSE مدیر 
زیست محیطی و جنگل دست کاشت بی نظیر این شرکت 
دارد،  منطقه  زیست  محیط  حفظ  در  مهمی  نقش  که 

توضیحاتی ارائه نمود.
 حضور خبرنگاران رسانه های جمعی 

در غرفه ذوب آهن اصفهان
نمایشگاه محیط  اصفهان در هجدهمین  غرفه ذوب آهن 
جمله  از  جمعی  های  رسانه  خبرنگاران  مهمان  زیست 
هفته نامه اقتصادی اعتبار، دنیای اقتصاد، چیلان، صمت، 
عصرمعدن، معدن نیوز، بورس ۲4، معدن ۲4، بورس پرس، 
ماین نیوز و ... بود که با مدیر hse شرکت دیدار وگفتگو و د 

رجریان اهم اقدامات شرکت در این زمینه قرار گرفتند .
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ارسال کمک های مردمی و ارگان ها به مناطق سیل زده توسط بخش هوایی کشور

مدیرعامل شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان تاکیدکرد:

مهندس هاشم امینی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان با توجه به روند افزایشی حجم ذخیره 
سد زاینده رود عنوان کرد: هم اکنون حجم ذخیره سد 
زاینده رود بیش از 470 میلیون مترمکعب رسیده که 
پیش بینی می شود با تداوم بارشها در فصل بهار و ذوب 
شده برف ها در فصل تابستان این رقم نیز افزایش یابد

ایشان اعلام کرد: در سال آبی ۹7و۹8 میزان 
بارندگی ها قابل توجه بوده بطوریکه درفصل بهار و 
تابستان با بحران شدید کم آبی روبرو نیستیم اما این 
امر دلیل بر نادیده گرفتن مصرف بهینه آب نمی باشد 

همچنان باید آب را درست مصرف کرد.
سرانه  مصرف  بودن  پایین  به  اشاره  با  وی 

کشور هایی که میزان بارندگی در آنها بطور میانگین 
به بیش از 800 میلیمتر در سال می رسد تصریح کرد 
: بطور میانگین میزان بارندگی در کشور های اروپایی 
به بیش از 800 میلمتر در سال می رسد اما با این 
وجود مصرف سرانه آب در این کشور ها بسیار پایین 

است. و به کمتر از ۱50 لیتر در شبانه روز می رسد 
رئیس هیات مدیره شرکت آب وفاضلاب ادامه 
داد: امیدوار هستیم دوره خشکسالی در ایران به پایین 
برسد و وارد دوره تر سالی شویم اما آنچه در این میان 
بسیار حائز اهمیت است استفاده صحیح و درست از 
منابع می باشد زیرا منابع موجو در کشور فقط متعلق 
به ما نیست و سهم آینده گان نیز باید محفوظ بماند.

وی با بیان اینکه در سال جاری نیز مانند سالهای 
گذشته اعمال مدیریت مصرف توسط بخش های 
در  دنبال می شود خاطرنشان ساخت:  مختلف 
سالهای گذشته شرکت آبفا اصفهان به دلیل اینکه با 
کمبود شدید منابع آبی روبرو شد   اعمال مدیریت 
مصرف بهینه آب در بخش های مختلف شرکت مانند 
فنی ومهندسی، بهره برداری،مشترکین و روابط 
عمومی در دستور کار قرار گرفت و این مهم در سال 

جاری نیز ادامه دارد
وی گفت:تا قبل از اینکه استان با خشک سالی 
شدید مواجه شود مصرف سرانه آب در استان به بیش 
از ۱8۹ لیتر در شبانه روز رسیده بود اما در سالهای 
اخیر به جهت وقوع پدیده خشکسالی ودرک آثار ناشی 
از این پدیده توسط مردم ،ونیز فرهنگ سازی مصرف 
صحیح آب ،سرانه مصرف در استان کاهش قابل 

ملاحظه ای داشته است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 
روند نزولی مصرف سرانه آب شرب در اصفهان را 
خواستار شد و اظهارداشت: شرکت آبفا استان اصفهان  

مانند سنوات گذشته ،
 برنامه هایی در راستای نهادینه سازی مصرف 
بهینه آب در جامعه در ستور کار قرار می دهد و از 
مردم هم می خواهیم که در این زمینه با مسئولان 

همراهی نمایند.
ایشان  افزود: همه بهره برداران از منابع آبی باید 
بدانند تنها راه دسترسی پایدار به آب ،مصرف درست 
آن است چه در دوره خشکسالی چه در زمان ترسالی 

باید آب را بهینه مصرف کنیم.      

بارشهای اخیر دلیل بر نادیده گرفتن مصرف بهینه آب نمی باشد

فناوری  رئیس  همائی  سعادت 
اطلاعات و ارتباطات شرکت پالایش 
نفت اصفهان ضمن اعلام این خبر، 
روزافزون  گسترش  به  اشاره  با 
فناوري اطلاعات و ارتباطات در 
مرکز  سازي  پیاده  سازمان ها، 
عملیات امنیت شبکه و اطلاعات را 
به عنوان یکي از اصلي ترین ارکان 
امنیت ضروري دانست و گفت: در 
سازمان هایي که از بستر فناوري اطلاعات و ارتباطات استفاده 
مي کنند، روزانه حجم عظیمي از رخدادنماها و هشدارها توسط 
تجهیزات و حسگرهاي مختلف شبکه اي و امنیتي تولید مي گردد 
که بررسي دقیق، ارزیابي و اهمیت دهي به موارد مهم، به صورت 
انساني، کاري بسیار پرزحمت، پرهزینه و همراه با اشتباه و چه 
بسا غیرممکن خواهد بود، همچنین در یک شبکه سازماني با 
اندازه متوسط روزانه بیش از چند میلیون رخدادنما تولید مي شود 
که تا اندازه اي مي تواند مشخص کننده مشکلات پردازش انساني 

رخدادنماها باشد. 
ضمن اینکه تنوع رخدادنماها و قالب ها و زبان هاي مختلف به کار 
گرفته شده در آن ها براي بیان یک اتفاق یکسان، مشکلات 
پردازش انساني رخدادنماها را آشکارتر مي کند، لذا این شرکت 
معظم به منظور حل این مشکل راه کار پیاده سازي مرکز عملیات 
امنیت )SOC:SecurityOperationCenter( را در برنامه کاري خود 
قرار داد و مرکز عملیات امنیت، به عنوان کامل ترین راه کار از سه 
جزء تکنولوژي، تیم هاي انساني و فرآیندها شکل گرفته است. 

ایشان با تأکید بر اینکه این مرکز با پایش ۲4 × ۳۶5 شبکه 
سازمان، نمایي بلادرنگ از وضعیت امنیتي شبکه و رخدادهاي 
جاري را فراهم مي کند تصریح نمود: این سیستم در صورت بروز 
حادثه، در سریع ترین زمان ممکن، حادثه را تشخیص داده و 

سازمان را در رفع حادثه یاري مي نماید.

آب شرب یک سال اصفهان در یک شبانه روز به دریای شور وارد می شود
حسینعلی حاجی دلیگانی  نماینده مردم شاهین شهر  میمه و 
برخوار گفت: در حال حاضر بالغ بر ۳ هزار و ۱00 مترمکعب آب 
شیرین در هر ثانیه از کشور وارد دریای شور می شود به عبارتی 
در یک شبانه روز بالغ بر ۲۶7 میلیون مترمکعب، این در حالی 
است که میزان آبی که قرار بود از پروژه بهشت آباد وارد اصفهان 
شود سالیانه ۲۶0 میلیون مترمکعب بود، آب شیرین یک ساله 

اصفهان در یک شبانه روز وارد دریای شور می شود.
وی در مجلس با ابراز اینکه این امر مشکل مدیریتی وزارت 
نیرو است، گفت: وزیران نیرو نمی خواهند یک مسئله را ریشه ای 
حل کنند باید در این راستا یک گفتمان به درستی بیان شود، 
مردم اصفهان و خوزستان و چهارمحال و بختیاری با  یکدیگر هیچ 
مشکلی ندارند اما وقتی مدیریت مشکل داشته باشد این امر برای 
برخی افراد توهم ایجاد می کند و رفتارهای خاصی از خود نشان 
می دهند، هیچ خوزستانی راضی نیست استان اصفهان تشنه 
بماند و هیچ اصفهانی هم راضی نیست خانه های خوزستانی ها و 
لرستانی ها تخریب شود، وزارت نیرو در هر دوره باید پاسخگو 

باشد.
ایشان افزودند: قرار بود دولتی ها در مجلس حاضر شوند 
و مطالب استان های سیل زده را بشنوند که نیامدند اما مجلس 
نیز کوتاهی کرد و باید این جلسه را زودتر برگزار می کرد، 
متأسفانه برخی مدیران بقای خودشان را در این گونه 

اختلاف ها می بینند، به هر حال به مردم اصفهان و چهارمحال 
و بختیاری ظلم می شود.

وی با تأکید به اینکه باید از این فرصت 
استفاده و این موضوع را پیگیری کنیم، تصریح 

کرد: رسانه ها هم باید در جهت شفاف سازی 
و شکسته شدن فضای کاذب گام بردارند.
وی درباره زمان کنکور خاطرنشان کرد: باید 
برای کنکور و دیگر  یک زمان دیگری 
آزمون های سراسری تعیین شود، مردمی 

که در نقاط سیل زده گرفتار هستند آرامش 
لازم برای درس خواندن را ندارند.

مسئولان به آب با دید ملی نگاه کنند نه 
استانی و شهرستانی

نماینده مردم شاهین شهر، میمه و برخوار در مجلس با اظهار 
اینکه وزرای نیرو باید مورد سؤال قرار بگیرند که چرا کوتاهی 
کرده اند که چنین وضعیتی پیش بیاید، اضافه کرد: متأسفانه 
برخی نمایندگان در گذشته و شاید هم اکنون بخشی نگری 
داشته و دارند، در طرح بهشت آباد که مطالعات آن در سال 
8۱ کلید خورد برخی از نمایندگان استان دیگر سبب متوقف 
شدن آن شدند و این نمایندگان در این امر بی گناه نیستند و 
این اشکال نیز به خود مجلس برمی گردد، تا قبل از این 

داستان در فضای مجلس و دولت یک نوع اصفهان ستیزی 
وجود داشت و به یک برند برای برخی افراد تبدیل شده 
بود، امیدوار هستیم این موضوع سبب شود که 
افراد بدانند با مسائلی همچون آب باید با دید 
ملی نگاه کنند نه استانی و بخشی. وی در 
پاسخ به سؤال خبرنگاری مبنی بر اینکه  
موافق یا مخالف فیلترینگ هستید؟، 
گفت: یک عده معتقدند به هیچ وجه نباید 
در فضای مجازی حضور داشت و از 
شبکه های داخلی باید استفاده کرد و برخی 
نیز معتقدند باید در آن بمانیم و اگر نباشیم 
ضرر آن بیشتر است، این کار باید توسط شورای 
عالی کشور حل شود و موافق و مخالف بودن بنده چیزی را 

حل نمی کند.
حاجی دلیگانی با اشاره به پروژه کنارگذر شرق اصفهان 
افزود: آن بخشی که مربوط به حوزه ما می شود بیش از ۹8 
درصد آن انجام شده و آماده افتتاح است ولی بخش دیگر کامل 
نشده است.وی تصریح کرد: به تمام واحدهای تولیدی ۲ 
شهرستان مان و شوراهای شهر و روستا نامه نوشتیم که موانع 
تولیدشان را در ۳ سطح ملی، استانی و شهرستانی ارائه دهند 

تا پیگیری های لازم را انجام دهیم.

مركز عملیات امنیت شبکه و اطلاعات 
شركت پالایش نفت اصفهان در مدار 

سرویس قرار گرفت

هفته نامه اقتصادی ایران

رونق تولید باعث برون رفت از ركود تورمی 
و افزایش مشاركت مردم در اقتصاد می شود

رییس  فولادگر  حمیدرضا 
کمیسیون ویژه حمایت از تولید 
اصل  اجرای  بر  نظارت  و  ملی 
44 قانون اساسی مجلس ضمن 
به  اشاره  با  جدید  سال  تبریک 
نامگذاری سال ۹8 از سوی مقام 
سال  عنوان  به  رهبری  معظم 
»رونق تولید«، گفت: چند نکته 
در این زمینه حائز اهمیت است؛ 

نامگذاری سال ۹8 همانند سال های گذشته درباره مسائل 
اقتصادی است که این امر نشاندهنده اولویت نخست کشور 
یعنی رونق اقتصاد و رفع مشکلات موجود در این حوزه 

است.
به گزارش اعتبار به نقل از خبرگزاری خانه ملت، نماینده 
مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مقام 
معظم رهبری با نامگذاری سال ۹8 به عنوان سال »رونق 
تولید« مجددا بر نقش تولید در پیشرفت اقتصادی کشور 
تأکید کردند، افزود: رونق تولید بهترین راهکار برای حل 
مسائل اقتصادی است چرا که همه صاحبنظران اقتصادی از 
تمام مسلک های فکری و با هر تئوری و از هر جناح سیاسی 

حل مشکلات اقتصادی را در گرو رونق تولید می داند.
وی با بیان اینکه با رونق تولید مشکلاتی مانند بیکاری و 
اشتغال قابل حل است، اظهار کرد: رونق تولید باعث برون 
رفت از رکود تورمی و افزایش مشارکت مردم در اقتصاد 

می شود.
رونق تولید پایه پول ملی را تقویت می کند

این نماینده مردم در مجلس دهم با بیان اینکه رونق تولید 
پایه پول ملی را تقویت می کند، خاطرنشان کرد: افزایش 

تولید ناخالص ملی بنیه اقتصادی کشور را تقویت می کند.
رونق تولید در گرو بهبود فضای کسب و کار است

فولادگر با اشاره به راهکارهای لازم برای رونق تولید ملی، 
ادامه داد: رونق تولید در گرو بهبود فضای کسب و کار است 
چرا که این مهم به ایجاد فضای مساعد و مناسب کسب و 
کار نیاز دارد از سوی دیگر با رفع موانع تولید می توان زمینه 

را برای بهبود عملکرد تولیدکنندگان فراهم کرد.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه رونق تولید به حمایت نیاز دارد، تصریح کرد: 
حمایت در حوزه بانکی، بازار سرمایه، بیمه ، مالیات و تامین 

منابع مالی مشوق تولیدکنندگان است.
مردم باید در اقتصاد نقش آفرینی کنند

وی با بیان اینکه مردم باید در اقتصاد نقش آفرینی کنند، 
تاکید کرد: وظیفه مسئولان در رونق تولید سنگین تر از 
مردم است چرا که باید فضا و شرایط را برای این مهم 

محقق کند.
رئیس کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی گفت: قوانین 
بسیاری به طور مثال قوانین رفع موانع تولید و حداکثر 
استفاده از توان داخل و حمایت از کالای ایرانی برای رونق 
تولید در کشور وجود دارد اما مجلس باید اقدامات نظارتی 

را در این حوزه گسترش دهد.

جناب آقای مهند    س علی شکرریز 
عضو هیأت مد    یره شرکت ملی ذوب آهن اصفهان

با نهایت تأسف و تأثر مصیبت د                    ر گذشت والد    ه  
گرامیتان را به جنابعالی و خانواد                    ه محترم تسلیت 

عرض نمود                    ه ، از د                    رگاه خد                    اوند                     متعال برای 
آن مرحومه طلب آمرزش و برای 

بازماند                    گان صبر و شکیبایی 
مسئلت می نمائیم .

مهد                    ی میرحید                    ری
                                                             مد                    یر وسرد                    بیر هفته نامه اقتصاد                    ی اعتبار

انجمن  رئیس  سبحانی  بهرام 
تولیدکنندگان فولاد با بیان اینکه 
بورس کالا مي تواند با جلوگیري از 
بروز رانت و هدایت سرمایه ها به 
سمت تولید واقعي رونق تولید و 
اقتصاد را رقم بزند، اظهار داشت: 
به کمک بورس کالا و با حذف 
اقتصاد دستوري باید اجازه دهیم 
قیمت ها در بورس به صورت 

واقعي کشف شود؛ در این شرایط مي توانیم رونق تولید را در 
کشور شاهد باشیم و منابع مالي موجود در کشور به جاي 
اینکه به جیب عده اي رانت خوار سرازیر شود، نیاز کارخانه 
ها و واحدهاي تولیدي به نقدینگي را رفع خواهد کرد و توسعه 
سرمایه گذاري را به همراه خواهد داشت که در نتیجه آن 
بورس موتور محرک تولید و بروز رونق اقتصادي خواهد بود،  
وی با بیان اینکه در سال ۱۳۹7، دوران پر فراز و نشیب و 
متلاطمي براي بخش تولیدي و اقتصاد کشور بود، گفت: در 
سال گذشته شاهد دخالت در بازارها و قیمت گذاري 
دستوري کالاها به عنوان دو چالش اصلي در مسیر تولید 
بودیم؛ در شرایطي که نرخ ارز پرنوسان بود و سرکوب قیمت 
ها یکي از روش هاي اشتباه براي تنظیم بازار به شمار مي 
رفت که فعالان اقتصادي و تولیدکنندگان، عواقب سرکوب 

قیمت ها در بازارها را  لمس کردند. 
ایشان با بیان اینکه امسال براي واحدهاي فولادي، سالي 
بسیار مهم تلقي مي شود، گفت: در سال رونق تولید به هیچ 
عنوان نباید سیاست قیمت گذاري دستوري اتخاذ شود در 
غیر این صورت همان اتفاق هاي سال قبل رقم مي خورد؛ 
بلکه باید با اعتقاد به مکانیسم بازار و کشف واقعي قیمت ها، 
عرضه و معامله محصولات را به بورس سپرد تا منابع و 
نقدینگي موجود در کشور، به سمت صنایع و واحدهاي 

تولیدي هدایت شود.
وی افزود: در نیمه اول سال گذشته تحت تاثیر ارز چند نرخي 
و در پیش گرفتن قیمت هاي دستوري، تفاوت نرخ فروش 
یک کالا درب کارخانه با قیمت هاي کف بازار زیاد شد و این 
شرایط موجب شد تا سود حاصل از این گپ قیمتي به جیب 

عده اي خاص برود و تولید زیان ببیند.

 سبحاني: در سال رونق تولید
 قیمت ها را دستوري نکنید



دکتر غلامرضا سلیمانی رییس کل بیمه مرکزی با ابراز خرسندی از حضور چهره های شاخص و مجرب در انجمن حرفه ای بیمه به تشریح آخرین وضعیت 
صنعت بیمه پرداخت و اذعان کرد: متاسفانه شاخص های صنعت بیمه این حقیقت را به اثبات می رساند که هنوز در اقتصاد کلان کشور سهم چندانی نداریم 

و برای افزایش ضریب نفوذ و توانمندسازی شرکت های بیمه باید انجمن های حرفه ای و تخصصی فعال تر عمل کنند.وی با اشاره به اهمیت نظرات مشورتی 
و نکات اصلاحی نهادهایی نظیر سندیکای بیمه گران ایران و انجمن حرفه ای صنعت بیمه در تصمیم سازی های شورای عالی بیمه، تصریح کرد: ما از 
مجامع تخصصی و علمی انتظار داریم با دقت و جدیت در مقوله اصلاح آیین نامه ها و قوانین با نهادناظر همکاری کنند و در این مسیر آمادگی خود را 
برای برون سپاری بخشی از مسئولیت های نظارتی، اعلام می کنیم.و انجمن حرفه ای می تواند در امر تدوین قراردادهای پیچیده و مهم بیمه ای به 
گونه ای عمل کند که تمامی قواعد حرفه ای و اصول بیمه گری، قوانین حقوقی و نرخ و شرایط منطقی در آن رعایت شده باشد که تحقق این امر 

مشکلات صنعت بیمه را به حداقل خواهد رساند و انسجام بیمه گران زمینه ساز رشد و شکوفایی این صنعت خواهد شد.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی، 
سفیر سوئیس در این دیدار ضمن تاکید بر عزم آن کشور 
بر تقویت روابط بانکی و مالی با ایران گفت: کشور سوئیس 
همواره روابط بانکی و مالی مناسبی با جمهوری اسلامی 
ایران داشته است و تحریم ها و محدودیت های آمریکا نباید 

موجب محدودیت روابط بانکی شود.
وی با اشاره به اینکه دولت سوئیس پیگیری های لازم را 
برای تقویت مناسبات تجاری و بانکی و همچنین گشایش 
مجدد کانال بانکی میان ایران و سوئیس انجام داده است، 
افزود: به زودی شاهد افزایش تبادلات بانکی میان دو کشور 

خواهیم بود. 
رئیس کل بانک مرکزی نیز در این دیدار با تأکید بر توسعه 
روابط مالی و تجاری در راستای منافع طرفین، عنوان کرد: 
جمهوری اسلامی ایران،  از تلاش ها و پیگیری های دولت 
سوئیس استقبال می کند و ارتقای تجارت با سوئیس را در 

راستای منافع دو کشور ارزیابی می کند.
دکتر همتی ادامه داد: تسریع در گشایش کانال بانکی میان 
دو طرف، می تواند نشانه مثبتی از حرکت دولت ها به سمت 
هماهنگ سازی سیاست های تجاری و مالی بین المللی 
خود بر اساس منافع متقابل و نه بر اساس فشارهای خارجی 
تلقی شود و این روند باید مورد حمایت و تقویت قرار گیرد. 

رئیس کل بانک مرکزی در پایان خاطر نشان کرد: جمهوری 
اسلامی ایران، بدون توجه به فشارهای آمریکا و بر اساس 
با سایر  بانکی  و  تجاری  روابط  توسعه  ملی خود،  منافع 

کشورها را دنبال می کند.

جناب آقای 
د                    کتر اکبر کمیجانی

قائم مقام محترم بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 

ضایعه درگذشت مادر گرامی تان را به شما و 
خانواده محترم تسلیت گفته و از پروردگار متعال 

برای آن مرحومه غفران الهی و برای 
بازماندگان صبر و شکیبایی 

مسالت می نماییم 

مهد                    ی میرحید                    ری
                                                             مد                    یر وسرد                    بیر هفته نامه اقتصاد                    ی اعتبار

وزیر اقتصاد طی حکمی سید علی محمد موسوی را به سمت 
معاون وزیر و رئیس کل سازمان سرمایه گذاری و کمک های 

اقتصادی و فنی ایران منصوب کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه خبر وزارت اقتصاد و دارایی، 
دژپسند در حکم انتصاب موسوی بر مواردی چون اولویت دهی 
به جلب و جذب سرمایه خارجی و اخذ وام و اعتبار از کشورهای 
خارجی در جهت اهداف برنامه پنج ساله ششم اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران، تسریع در ساماندهی 
و طراحی مدل تصمیم گیری راجع به امور مربوط به کمک های 
اقتصادی و اعطای وام و اعتبار دولت ها و مؤسسات خارجی و 
بین المللی وبرنامه ریزی و تلاش جدی برای وصول اقساط وام ها 
و اعتبارات و سایر وجوه پرداختی به دولت ها و مؤسسات خارجی 
و بین المللی و پیگیری امور مربوط به پرداخت اقساط وام ها و 
اعتبارات و سایر وجوه دریافتی از دولت ها و مؤسسات خارجی و 
بین المللی  به عنوان اولویت های برنامه ای مرکز فناوری اطلاعات 

و توسعه اقتصاد هوشمند وزارت متبوع تاکید کرده است.
همچنین، تنظیم و مراقبت در اجرای برنامه کمک های فنی 
ایران به خارج از کشور با همکاری سازمان های مربوط، مراقبت 
در حسن اجرای قراردادهای منعقده مربوط به اخذ وام و اعتبار از 
کشورهای خارجی از طرف دولت وسیاستگذاری و هماهنگی در 
تنظیم و توسعه روابط اقتصادی با کشورهای خارجی از جمله 
دیگر اولویت های تعیین شده از سوی دژپسند برای موسوی است 
و رئیس جدید سازمان سرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و 
فنی ایران دارای مدرک تحصیلی دکترای تخصصی در رشته 
مدیریت بوده و تالیفات مختلفی نیز در زمینه اقتصاد سیاسی و 
بین الملل و مدیریت راهبردی در کارنامه علمی موسوی وجود 
دارد. همچنین، مدیرکلی توسعه پایدار، مدیرکلی همکاریهای 
اقتصادی بین المللی و سرپرستی اداره کل اقتصادی چندجانبه، 
دبیرکلی سازمان همکاریهای اقتصادی هشت کشور در حال 
توسعه، - کمیسیونر )نماینده( جمهوری اسلامی در سازمان دی 
هشت - نمایندگی دائم ایران در سازمان همکاریهای اقتصادی 
)اکو( و رایزنی امور بین المللی سفارت جمهوری اسلامی ایران در 
لاهه هلند، اهم سمت هایی است که موسوی پیش از این در وزارت 

امور خارجه عهده دار آن بوده است.

رئیس كل سازمان سرمایه گذاری و كمک های 
اقتصادی و فنی ایران منصوب شد

رتبه نخست در شاخص رضایتمندی مشتریان 

بر اساس ارزیابی های میدانی و کارشناسی به عمل آمده توسط 
بانک سامان موفق به کسب رتبه نخست در شاخص  استانداری تهران، 
رضایتمندی مشتریان شد. به گزارش روابط عمومی بانک سامان و بر اساس 
اعلام استانداری تهران، بانک سامان توانست در ارزیابی به عمل آمده در 
اسفندماه ۱۳۹7 با کسب همه ۱00 امتیاز ممکن در  ارزیابی به عمل آمده در 
خصوص میزان رضایتمندی از دستگاه های اجرایی رتبه سطح یک را به خود 
اختصاص دهد.  بر اساس این گزارش ارزیابی مذکور در راستای اجرای قانون 
حمایت از حقوق مصرف کنندگان مصوب ۱۳88 مجلس شورای اسلامی و 
دستورالعمل این قانون پیرامون سنجش میزان رضایتمندی از دستگاه های 
اجرایی انجام شده است. شایان ذکر است ارزیابی مذکور بر اساس تکمیل 
فرم های خود اظهاری، جمع بندی نتایج ارزیابی های میدانی و بازرسی های 
صورت گرفته از شعب و ستاد بانک سامان و راستی آزمایی اطلاعات ارائه شده 
توسط کارشناسان دفتر هماهنگی امور اقتصادی معاونت هماهنگی امور 

اقتصادی و توسعه منابع استانداری تهران صورت گرفته است.

در همراه بانک سینا فراهم شد: خرید شارژ تلفن همراه با تکانک

با هدف توسعه خدمات بانکداری الکترونیک و ایجاد امکان 
دسترسی سریع هموطنان به خدمات بانکی، امکان خرید شارژ با تکانک 
در همراه بانک سینا فراهم شد. به گزارش روابط عمومی بانک سینا، با 
فعال سازی این خدمت، کاربران می توانند از طریق تکان دادن گوشی 
تلفن همراه، برای سیمکارت اعتباری خود شارژ خریداری کنند.  نسخه 
به  دسترسی  زمینه  در  را  مطلوبی  امکانات  سینا  بانک  همراه  جدید 
خدمات بانکی در اختیار کاربران قرار داده است که از جمله این امکانات 
می توان به سرویس حسابداری شخصی )امکان دسته بندی هزینه ها و 
درآمدها(، سرویس قبوض پیامکی )انتقال خودکار پیامک های قبض به 
صفحه پرداخت( و سرویس پرداخت قبض شتابی )امکان انتخاب کارت 
های شتابی در منوی پرداخت قبض به عنوان مبدا پرداخت( اشاره کرد.پی 
بوم، پیامد، نقشه شعب و خودپردازها، سام )سامانه انتقال وجه مشتریان 
حقوقی( و انتقال وجه دوجانبه در نرم افزار همراه بانک سینا به بهره برداری 
https:// رسیده بود.نرم افزار همراه بانک سینا از وبسایت بانک به نشانی

sinabank.ir قابل دسترس است.

برگزاری جلسه ویدیویی مدیر عامل  با مدیران استانی

عبدالمجید پورسعید مدیرعامل بانک ایران زمین با حضور 
معاون عملیات بانکی و مدیر امور شعب استانها، از طریق ویدئو کنفراس 
با مدیران استانی به تبادل نظر پرداخت. وی در این جلسه خواستار تلاش 
مضاعف کارکنان در جهت رفع نیازهای مشتریان و تعامل و همفکری 
استانها و ستاد مرکزی شد.پورسعید گفت با اشاره به تلاش های صورت 
گرفته در دو سال اخیر گفت: استفاده از نیروهای خلاق، ایجاد زیر ساخت 
های جدید، بهره گیری از تکنولوژی های روز دنیا گامهای موثری بوده 

است، که ما در مسیر خدمت به مشتریان برداشته ایم.
وی افزود: آنچه در این میان برای ما از اهمیت ویژه ای برخوردار است، 
به  بانکداری سنتی  ارتقا  و  بانکداری  در  مشتریان  تجربه  سازی  پیاده 

دیجیتال است، که تمام تلاش خود را در این مسیر به کار گرفته ایم.
در ادامه هادی قدیمی معاون عملیات بانکی بانک ایران زمین با تقدیر از 
استان هایی که موفق به تحقق کامل اهداف در سال گذشته شدند، بر 
تلاش و همت مضاعف جهت رسیدن به اهداف دیجیتالی و ۱400 این 

بانک تأکید کرد.

بازدید مدیرعامل از مدیریت شعب این بانک در استان تهران

بانک  مدیرعامل  و  مدیره  هیأت  رییس  خدارحمی  اله  روح 
کشاورزی با هدف  تعامل، دیدار و آگاهی از آخرین وضعیت برنامه ها و پیشرفت 
طرح ها با کارکنان مدیریت شعب این بانک در استان تهران دیدار و گفت و گو 
کرد. به گزارش روابط عمومی بانک کشاورزی، وی در دیدار با کارکنان حوزه 
های مختلف این مدیریت ضمن تأکید بر استمرار خدمت رسانی  و تأمین 
مالی طرح های بخش کشاورزی بر موضوع نظارت بر طرح ها و رعایت سایر 
مسائل اعتباری تأکید کرد. مدیر عامل بانک کشاورزی تلاش بیشتر برای 
تعیین تکلیف و واگذاری املاک تملیکی را از مهمترین برنامه های سال ۱۳۹8 
برشمرد و ضمن تاکید بر تحقق ۱50 درصدی این برنامه در سال جاری تصریح 
کرد: واگذاری طرح های ناموفق به کارآفرینان موفق یکی از راهکارهای مناسب 
در واگذاری املاک تملیکی یا طرح های نیمه تمام است.رییس هیأت مدیره 
بانک کشاورزی اضافه کرد: باتوجه به شرایط استثنایی سال ۱۳۹8 انتظار می 
رود کارکنان حوزه حقوقی ضمن فهرست بندی اموال  و پی گیری مرتب، تلاش 

خود را  برای تعیین تکلیف یا واگذاری این املاک به کار گیرند.

کمک های اهدایی مردم خیر نزد بانک رفاه به 4۶ میلیارد ریال رسید
هموطنان شریف و خیرین خدا جو با جاری شدن سیلاب 

در برخی از استان های کشور، هماهنگ و یکدل آستین همت بالا زدند و 
از طریق درگاه های مختلف بانک رفاه، بیش از 45 میلیارد و۶۹0 میلیون 
ریال کمک های نقدی خود را به هموطنان عزیز آسیب دیده از سیل های 
اخیر اهدا کردند. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، در پی سیلاب 
های اخیر، هموطنان شریف در اقصی نقاط کشور عزیزمان با روحیه همدلی 
و همبستگی مثال زدنی خود، از روزهای آغازین رخداد سیل در برخی از 
استان های کشور از طریق شماره حساب ۹۹۹۹۹۹00 و یا شماره کارت 
58۹4۶۳۱850۲5۹7۳0 به نام سازمان هلال احمر نزد بانک رفاه کارگران 
تا ۲۶ فروردین ماه بیش از 45 میلیارد و۶۹0 میلیون ریال کمک های نقدی 
خود را به هموطنان آسیب دیده از سیل های اخیر اهدا کردند که این کمک 
ها از طریق سازمان هلال احمر در اختیار آن ها قرار خواهد گرفت.  کارکنان 
خیر و متعهد بانک رفاه کارگران نیز برای همراهی هر چه بیشتر با آلام مردم 
سیل زده کشور، خالصانه با اهدای کمک های نقدی خود بیش از ۳ میلیارد و 

۱۹۲ میلیون ریال به هموطنان سیل زده اهدا کردند.

کمک به رونق بخش تولید با اعطای تسهیلات بانکی

احمد درخشنده سرپرست بانک شهر با اشاره به نامگذاری سالجاری 
از سوی مقام معظم رهبری گفت: این بانک نیز مانند سال های گذشته تلاش خواهد 
کرد از طریق تامین مالی هدفمند و اعطای تسهیلات بانکی به پروژه های کلان و 
اشتغال زای کشور، نقش پرُرنگی در کمک به رونق بخش تولید در کنار سایر بانک ها 
داشته باشد. وی افزود: سرلوحه قرار دادن بیانات و رهنمودهای مقام معظم رهبری 
در زمینه حمایت نظام بانکی از بخش تولید و اشتغال می تواند سال ۹8 را به سال 
حمایت های هدفمند نظام بانکی از بخش تولید، تقویت ارزش پول ملی، بهبود شرایط 
اقتصادی و پرداخت تسهیلات اشتغال زا تبدیل کند و بانک شهر امسال نیز مانند سال 
های گذشته تلاش خواهد کرد از طریق تامین مالی هدفمند و اعطای تسهیلات بانکی 
به پروژه های کلان و اشتغال زای کشور، نقش پرُرنگی در کمک به رونق بخش تولید 
در کنار سایر بانک ها داشته باشد.درخشنده با اشاره به اقدامات این بانک در زمینه 
کمک به تولید و ایجاد اشتغال در کشور خاطر نشان کرد: این بانک در سال های 
گذشته نیز از طریق حمایت های ویژه از برخی پروژه های کلان کشور به ویژه پروژه 
های شهری ، حمل و نقل عمومی و تامین مالی احداث و راه اندازی خطوط مترو، 

جایگاه مناسبی در نظام بانکی از حیث پرداخت تسهیلات هدفمند داشته است.

تامین سرمایه در گردش، ضامن تقویت تولید

دکتر علی صالح آبادی، مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران 
در سفر استانی خود به هرمزگان از واحد تولیدی سوپرپایپ بازدید و بر 
لزوم تقویت تولید تاکید کرد.سوپرپایپ، تولید کننده نسل سوم از لوله 
های پلاستیکی در کشور است که توانسته است با وجود شرایط تحریم 
در اقتصاد کشور، تولید خود را حفظ کرده و برای ۲08 نفر اشتغال ایجاد 
کند.این واحد تولیدی با آغاز فعالیت در سال 7۶ ضمن استفاده از دانش 
فنی وارداتی، با تلفیق فلز و پلیمر، محصولی با استاندارد بالا تولید کرده که 
در بخش تاسیسات، گرمایشی، فاضلاب و محیط های مسکونی با استقبال 
خوبی مواجه شده است. لوله های تولیدی این کارخانه تاییدیه واحدهای 
استاندارد محتلف از جمله امارات، مرکز تحقیقات وزارت راه و شهرسازی، 
هلند، آلمان را کسب کند و مبدل به تنها واحد تولیدی لوله شود که مجوز 
صادرات به اروپا را دارد.ریاحی مدیر امور مالی شرکت سوپرپایپ در دیدار با 
مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران گفت: تلاش داریم با توجه به شرایط 
موجود از افت تولید و فروش خود جلوگیری کرده و در این رابطه برنامه 

های متنوعی برای توسعه فعالیت خود داریم.

تقدیر فتاح از مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران
پرویز فتاح رییس کمیته امداد امام خمیني )ره( در دیدار با 

مرتضي اکبري مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران بیان داشت: هم افزایي 
و استفاده از پتانسیل هاي این بانک به توانمندسازي مددجویان تحت پوشش 
کمیته امداد کمک مي کند و به دنبال تقویت این همکاري ها هستیم. وی افزود: 
پرداخت قرض الحسنه در قالب وام نیست بلکه بر اساس فرامین الهی »قرض« 
است و کساني که قرض مي گیرند تلاش مي کنند این مبلغ را به شخص 
قرض دهنده بر گردانند. رییس کمیته امداد امام خمیني )ره( گفت: هرچند 
مبلغ تسهیلات قرض الحسنه بانک ها کم است اما همین مبلغ مي تواند گره از 
مشکلات بسیاري از افراد جامعه بازگشایي کند و با تامین مایحتاج ضروري آنان 
به بهبود معیشت خانواده ها کمک کند.وی با اشاره به تعاملات صورت گرفته 
میان صندوق امدادولایت کمیته امداد امام خمیني )ره( و بانک قرض الحسنه 
مهر ایران بیان داشت: این همکاري ها از همه جهت به نفع کمیته امداد و به ویژه 
مددجویان تحت پوشش مي باشد؛ زیرا نه تنها هزینه هاي شعبه داري را متحمل 
نشدیم بلکه با استفاده از ظرفیت هاي بانک قرض الحسنه مهر ایران، منابع 

کمیته امداد در پرداخت تسهیلات نیز به ارزش دو برابر افزایش یافته است.

در دیدار عضو هیأت عامل بانک با استاندار لرستان

آقای اسماعیل دوستی عضو هیأت عامل بانک پاسارگاد در 
بازدید از مناطق سیل زده استان لرستان با آقای خادمی استاندار لرستان 

دیدار کرد و از سوی بانک پاسارگاد برای امدادرسانی اعلام آمادگی کرد.
در این دیدار آقای خادمی استاندار لرستان وضعیت مناطق سیل زده را 
تشریح کرد و از مسئولان بانک های کشور درخواست نمود که در عرصه 

کمک به مردم آسیب دیده از سیل حضور یابند.
اسماعیل دوستی، عضو هیأت عامل و نماینده بانک پاسارگاد در این دیدار 
آمادگی خود را برای امداد به مردم سیل زده و به ویژه همکاری در زمینه 
بازسازی مدارس، مراکز خدمات رسان عمومی و کمک های مستقیم به 
مردم اعلام نمود.اسماعیل دوستی از طرف مدیرعامل و مدیران ارشد بانک 
پاسارگاد از پلدختر و معمولان بازدید نمود و تصریح کرد: خسارات وارده 
بسیار سنگین و غیر قابل تصور است، اما حضور نیروهای مردمی، سپاه و 
ارتش بسیار پر رنگ است و مسئولان دولتی پای کار هستند ولی خسارات 

و نگرانی مردم به حدی زیاد است که تلاش وافر می طلبد.

به وجود سپاه، به عنوان پاسداران انقلاب اسلامی افتخار می کنیم
تروریستی  و  اقدام ظالمانه  به  اشاره  با  محمدکاظم چقازردی 

رئیس جمهور آمریکا بر علیه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی آن را به شدت 
محکوم کرد و گفت: به وجود نیروهای مخلص و جان بر کف سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی و کلیه نیروهای مسلح که پایداری و استحکام نظام مرهون از 
جان گذشتگی آنان است افتخار می کنم.  رئیس هیئت مدیره بانک سپه با تشکر 
از دکتر قنبری مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری امید به دلیل عملکرد خوب این 
شرکت افزود: شرکت سرمایه گذاری امید باید همچون گذشته تمام توان خود 
را برای رونق تولید به کار گیرد.مدیرعامل ادغام بانک های وابسته به نیروهای 
مسلح در بانک سپه را مأموریت بزرگ و تعریف شده توسط نظام برای بانک 
سپه عنوان کرد و افزود: چنین ادغامی با این گستردگی بعد از انقلاب اسلامی 
سابقه نداشته است. چقازردی با اشاره به موفقیت های بانک اظهار داشت: بانک 
در موقعیت خوب مالی و توازن منابع و مصارف قرار دارد و این شرایط کمک 
می کند تا فرآیند ادغام به شکل بهتری صورت گیرد.  وی افزود : در حوزه مالی 
آماده سازی شرکت سرمایه گذاری امید برای واگذاری و وصول طلب بانک از این 

شرکت، بانک را در موقعیت مطلوبی از نظر افزایش سرمایه قرار خواهد داد.

درخشش و سربلندی سپاه در    مهار افتخارآمیزتوطئه های گوناگون
بانک انصار در بیانیه ای با گرامیداشت فرخنده زادروز سرور و 

سالار شهیدان عالم، حضرت اباعبدالله الحسین)علیه السلام( و روز پاسدار، 
سپاه سرافراز پاسداران انقلاب اسلامی را مدافع کیان اسلام، پاسدارنیرومند 
عزت ایران و بزرگترین مانع تهدیدات استکبارجهانی دانست که آوازه اش 
در سراسر گیتی پیچیده و موجب استیصال وعجز آمریکا و رژیم اشغالگر 
قدس شده است.بانک انصار در بیانیه خود با اشاره به درخشش و سربلندی 
سپاه در    مهار افتخارآمیزتوطئه های گوناگون استکبارجهانی طی دهه 
های پس از پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی می افزاید: »شکست و 
نابودی رژیم بعثی صدام، تشکیل بسیج مستضعفین و سپاه ظفرآفرین 
قدس، خنثی سازی توطئه های گروهک ها، مقابله باتحریم ، ارتقای توان 
بازدارندگی و اقتدار دفاعی کشور، شکست داعش، دفاع از حرمین، صیانت 
معنوی از قیام های ملل بپاخواسته و مقابله با مزدوران منطقه ای و فرا 
منطقه ای جلوه های الهام بخش و آموزنده از حضور سپاهیان ازجان گذشته 
ای است که اکنون حماسه سازان عرصه های بین المللی لقب گرفته اند و 

چشم امید ستمدیدگان به صلابت واراده آنان دوخته شده است«.

حمایت از رونق تولید رویکرد اصلی بانک دی

محمدرضا قربانی مدیرعامل بانک دی در این دیدار ضمن 
قدردانی از تلاش های همکاران ارزش آفرین بانک دی در تحقق اهداف 
سال ۱۳۹7 رویکرد اصلی بانک در سال ۱۳۹8 را رسیدن به سودآوری 
پایدار و با کیفیت و حرکت در مسیر حمایت از رونق تولید در راستای 
تحقق منویات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( اعلام کرد و گفت: مساله 
رونق تولید از ارکان اصلی اقتصاد مقاومتی و نقشه راه امسال است و با 
توجه ویژه به شعار سال که در بیانیه گام دوم انقلاب تبیین شده و اجرای 
تاکیدات رهبر معظم انقلاب)مدظله العالی( در حرکت جمعی به سوی 
رونق تولید می توانیم بر مشکلات غلبه کنیم.قربانی با بیان این که نظام 
بانکی نقشی تعیین کننده در تحقق شعار سال دارد افزود: عوامل تولید به 
صورت مستمر به مسائل بانک ها و تسهیلات بانکی وابسته هستند و بانک 
ها در راستای اقداماتی که در سال گذشته برای حمایت از کالای ایرانی 
انجام داده اند در سال جاری نیز باید با توجه به ضرورت و نیاز کشور به 
سمتی حرکت کنند که با ارائه تسهیلات ارزان قیمت به تولید کنندگان 

داخلی زمینه راه اندازی و احیای واحدهای تولیدی را فراهم آورند.

 امهال و پرداخت تسهیلات، یکی از مهم ترین اقدامات
محمدرضا حسین زاده مدیر عامل بانک ملی ایران در جلسه شورای 
هماهنگی بانک های استان خوزستان که با حضور مدیران عامل 

بانک های سپه، صادرات و پارسیان، معاون اقتصادی استاندار و نیز رئیس اداره 
امور شعب استان خوزستان برگزار شد، با بیان این که مردم این استان مشقت های 
فراوانی را پشت سر گذاشته اند، گفت: حادثه سیل اخیر نیز مشکلات زیادی برای 
مردم استان به وجود آورد.وی افزود: خوشبختانه با مدیریت صحیح، از افزایش 
خسارات ناشی از سیل جلوگیری شد، اما خوزستان نیازمند توجه و پشتیبانی است و 
مردم رنج دیده، از مسئولان انتظار حمایت دارند. مدیرعامل بانک ملی ایران با تاکید 
بر این که تلاش شبکه بانکی، نهایت همکاری با مردم آسیب دیده است، اظهار کرد: 
امهال و پرداخت تسهیلات، یکی از مهم ترین اقداماتی است که بانک ها می توانند در 
این مناطق انجام دهند. حسین زاده با اشاره به این که شورای هماهنگی بانک های 
استان، آمادگی شبکه بانکی برای کمک به بهبود شرایط در مناطق حادثه دیده از 
سیل را اعلام کرده است، ادامه داد: ما باید کمک کنیم تا اقشار آسیب دیده بتوانند 
هر چه زودتر به زندگی خود بازگردند و مدیران بانک های منطقه هم باید همه توجه 

خود را به جبران خسارت ها و حمایت از آسیب دیدگان معطوف کنند.

مدیریت حراست نظام بانکی، حافظ حقوق مشتریان و امنیت شبکه بانکی هستند 
حجت اله مهدیان رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل بانک 
امور  مدیران  کمیته  هم اندیشی  جلسه  در  تعاون  توسعه 

حراست بانک های دولتی و بانک های مشمول اصل 44 که به میزبانی 
بانک توسعه تعاون برگزار شد گفت: فعالیت پولی و مالی بانک ها بر اساس 
اعتماد مشتریان استوار است و مدیریت حراست نظام بانکی، حافظ حقوق 
مشتریان و امنیت شبکه بانکی هستند. وی در همین رابطه افزود: نقش 
کلیدی حراست در صیانت از حقوق ذینفعان موثر بوده و درواقع این نهاد 
نظارتی می تواند با بهره گیری از دانش تخصصی و فنی و استفاده از فناوری، 
تکنولوژی و ابزار کارآمد نسبت به شناسایی و پیشگیری مشکلات و مسائل، 

اثربخش باشد
سازمان های  متوجه  تهدید  و  ریسک  همواره  اینکه  به  اشاره  با  مهدیان 
مختلف بوده و بر اساس مدل و موضوع فعالیت کسب وکار این دو متغیر از 
شرایط و ویژگی های مختلفی برخوردار می باشد گفت: به طور منطقی نوع و 
موضوع فعالیت در بازار پولی و مالی که نمود عینی آن شبکه بانکی می باشد 

از ویژگی خاص و حساسیت های مختص به خود برخوردار می باشد. 

دستور مدیرعامل برای افزایش کمک به سیل زدگان خوزستانی

دکتر محمد بیگدلی، مدیرعامل بانک ملت هم با ابراز 
تاسف از خسارت های وارد شده به مردم در اثر سیل، گزارشی از عملکرد 
این بانک در کمک به سیل زدگان ارائه کرد. وی در پی درخواست استاندار 
برای افزایش سطح کمک های بانک ملت به سیل زدگان، دستورات لازم 
را در این زمینه صادر کرد. بازدید از شعبه آزادگان اهواز بانک ملت در کنار 
رود کارون و دیدار با کارکنان این شعبه از دیگر برنامه های دکتر بیگدلی 
در سفر به استان خوزستان بود. وی از کارکنان شعبه به دلیل تداوم 
خدمات دهی به مشتریان با وجود شرایط ایجادشده در اثر سیل استان، 
سپاسگزاری کرد و بر اساس این گزارش، آب رودخانه کارون تا پشت 
ساختمان شعبه آزادگان اهواز بالا آمده که با واکنش به موقع کارکنان 
شعبه، اسناد و مدارک به سرعت به طبقات بالایی انتقال داده شده و شعبه 
بدون وقفه در حال خدمات دهی به مشتریان است.مدیران ارشد بانک ملت 
همچنین با حضور در قرارگاه عملیاتی هلال احمر در استان خوزستان، از 
نزدیک در جریان فعالیت های این سازمان در زمینه امداد رسانی به سیل 

زدگان قرار گرفتند.

هفته نامه اقتصادی ایران
بانک و بیمه
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 دیدار رئیس كل بانک مركزی 
با سفیر سوئیس
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بازدید مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت از مناطق سیل زده استان خوزستان
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محمد خدادی ٣ راهبرد اصلی معاونت 
مطبوعاتی را تشریح كرد

معاون مطبوعاتی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر همبستگی و پیوستگی 
اصحاب رسانه برای عبور از مشکلات، گفت: توجه به »هویت حرفه ای و صنفی، 
اقتصاد رسانه و تولید محتوای تخصصی و اثرگذار« از جمله راهبردهای اصلی معاونت 
مطبوعاتی است. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی معاونت امور مطبوعاتی و 
اطلاع رسانی، محمد خدادی در دیدار با جمعی از اعضای شورای عالی تشکل های 
مطبوعاتی کشور که در سالن نشست های موسسه فرهنگی- مطبوعاتی نشرآوران 
برگزار شد، شرایط  پیچیده و مشکلات جاری بر فعالیت های رسانه ای کشور را 
مهم ترین دلیل خود برای پذیرش این مسئولیت عنوان کرد و افزود: اعتقادم بر این 
است که باید فعالان صنف رسانه در این مسئولیت خدمت گذاری کنند.معاون 
مطبوعاتی با تاکید بر اینکه رسانه ها در برهه های مختلف به یاری کشور شتافته اند، 
از آنها به عنوان خط مقدم حضور در همه عرصه های سخت برای  مبارزه با مشکلات، 
بحران ها و حساسیت ها در مقاطع مختلف یاد کرد و گفت: رسانه ها، شریان های 
حرکت و تحول در کشور را زنده نگه داشته اند؛ در دفاع و مقاومت و دیگر بزنگاه های 
بین المللی و ملی و در عرصه های مختلف سیاسی- اجتماعی- اقتصادی و... همواره 
مهم ترین نقش را ایفا کرده اند.خدادی با بیان اینکه مشکلات حاکم بر فعالیت های 
رسانه ای تنها از طریق فعالیت روزآمد و کارآمد صنف قابل رفع است، گفت: مساله این 
است که ما رسانه نگاران وظیفه خدمت رسانی به تمام صنوف را به خوبی انجام می دهیم 
غیر از خود صنف رسانه!وی در ادامه با اشاره به اینکه هم اکنون بالغ بر ۱0هزار نفر 
دارای مجوز رسانه، مدعی تخصص در این صنف هستند و این درحالی است که غالب 
افراد هزینه خیلی از کالاها را غیر از محصول رسانه ای پرداخت می کنند، افزود: 
متاسفانه حرفه ما به جای مهارت به شغلی فراگیر تبدیل شده و هویت از آن گرفته 
شده است.خدادی توجه به »هویت حرفه ای و صنفی، اقتصاد رسانه و تولید محتوای 
تخصصی و اثرگذار« را از جمله راهبردهای اصلی خود عنوان کرد و در تشریح 
مشکلات اقتصادی رسانه ها، با اشاره به اینکه مشکل رسانه های کشور بی توجهی 
تاریخی به نقش و اثر اقتصاد رسانه در استمرار حرکت رسانه بوده است، گفت: 
بنگاه های اقتصادی کشور باید به سهم و نقش رسانه ها توجه بیشتری داشته باشند 
چراکه آن ها در بدترین شرایط، بیشترین نیاز را به رسانه ها دارند. وی افزود: رسانه 
بستر انتقال اطلاعات برای ایجاد ارتباط منجر به اثرگذاری و شریک سازی است 
بنابراین باید برای اقناع و اثرگذاری در مخاطبان به رسانه ها سهم و نقش بیشتری 
داده شود.معاون مطبوعاتی همچنین در تشریح راهبرد دیگر مورد تاکید خود به 
تخصصی شدن رسانه ها به عنوان یکی از راه کارهای لازم در توسعه اقتصادی رسانه ها 
اشاره کرد و گفت: در سیاست گذاری ها به گسترش رسانه ها در حوزه های تخصصی 
توجه ویژه ای خواهد شد. او در پایان ضمن تاکید بر ایجاد ارتباط مستمر و منظم با 
اهالی رسانه، بر هم افزایی فکری اصحاب رسانه و تشکل های رسانه ای برای حل 

مسائل حاکم بر فعالیت های رسانه ای تاکید کرد.

اد                    امه سرمقاله
سروده ای از امام خمینی )ره(
در مدح حضرت مهدی )عج( 

در  زیبایی  و  جالب  قصیده های  و  جوانی  در  )ره(  خمینی  امام 
مورد  که  اند  سروده  سیاسی  و  اجتماعی  اخلاقی،  ادبی،  زمینه 

تحسین اهل فن قرار گرفته است. 
مخمسی از ایشان در مدح حضرت مهدی )عج( که سراسر ذوق و 
عرفان می باشد و در سرودن آن نهایت هنر و فن به کار رفته در 
کتاب آثار الحجه به چاپ رسیده که برای مردم دلسوخته ایران 

به صورت سلسله وار نسبت به انتشار آن اقدام خواهیم کرد. 
ادامه صفحه 2

صاحب امتیاز: شرکتحیدربازرگانمدیرعاملمهدیمیرحیدری
مد                                        یرمسوول: محمدرضامعصومبیگی)درحالتغییر(

رئیس شورای سیاست گذاری و سرد                        بیر: مهدیمیرحیدری
هیأت تحریریه:سعیدمدنی،سیدغلامرضاکاظمیدینان،مرادعلیصدر،

عبدالحسینسیفاللهی،اصغرمهتری،علیمیرحیدری،عاطفهخوشکام

تلفکس:   66948635   تحریریه: 66948851
سازمان آگهی ها: 66948746 - 66948320

09380358200 - 09121113894
مد                        یریت: 66948478 - 09128451957

صد                        ای مشاور: 66948851 - 09361113894
چاپ: 

تلفن: 
66۹4۸۹۳2-66۹4۸746

نشانی: تهران،خیابان
جمهوریاسـلامی،خـیابـان

اسکندریجنوبی،کوچه
پایدار،پلاک6،طبقهآخر

هفته نامه اقتصاد                                          ی، سیاسی و اجتماعی
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نوُبِ العِْظامِ إغِاثَهُ المَْلْهُوفِ وَ التَّنْفیسُ عَنِ المَْکْرُوبِ.« )از كفّاره گناهان بزرگ، فریاد خواه را به فریاد رسیدن، و غمگین را آسایش بخشیدن است.امام علی)ع(: »مِنْ كَفّاراتِ الذُّ

خستگان عشق را ايام درمان خواهد آمد - غم مخور آخر طبیب دردمندان خواهد آمد )نیمه شعبان بر تمامی مسلمانان جهان مبارک باد(

و  تولید  حوزه  که  گذشته  سال  در 
ها،  نامه  آیین  با  خودرو  تجارت 
سویی،  واز  الساعه  خلق  تصمیمات 
تحریم ها وارد بازی پیچیده شد شاهد 
کاهش تولید و به دنبال آن افزایش 
سرسام آور قیمت ها در این صنعت 
به طوری که رکورد کاهش  بودیم 
تولید حتی تا حدود 50 درصد در این 
صنعت به ثبت رسید . حال در چنین 
شرایطی نامگذاری امسال به نام رونق 
تولید می تواند امید از دست رفته را 

به فعالان این صنعت بازگرداند.
کارشناسان و فعالان صنعت خودرو 
معتقدند ، نام گذاری سال بنام رونق 
تولید بیانگر راهکار مناسب خروج از 
نابسامانی بازار و صنعت خودرو در 
سال جاری است و در صورتی که توان 
قانون گذاری و اجرایی در جهت رفع 
موانع تولید به کار گرفته شود ، می 
توان شاهد عبور از چالش های آشفته 
ساز بازار و همچنین صنعت خودرو بود 
. امیر حسن کاکایی ، عضو هیات علمی 
در  ایران  صنعت  و  علم  دانشگاه 
خصوص ضرورت تحقق شعار رونق 
تولید در صنعت خودرو و همچنین 
گروه صنعتی ایران خودرو اظهار کرد: 
صنعت خودرو و قطعه نقش کلیدی 
در دنیا دارند ، هر دو طرف همواره با 

هم در یک شبکه کار می کنند.
او صنعت خودرو را نیازمند نگاه 
روز  به  کار  و  نوآوری  و  بلند مدت 
دانست و تصریح کرد: امکان تولید 
محصول رقابتی در کوتاه مدت وجود 
ندارد و از مواردی که کمتر در ایران 
دیده می شود توان طراحی و ارائه 
محصول با کیفیت در خودروسازی و 

قطعه سازی است .
خودرو  صنعت  کارشناس  این 

بزرگترین چالش موجود در این صنعت 
برای تحقق شعار امسال را توسعه فناوری 
اعلام و اظهار کرد : کارکرد با توسعه 
فناوری حتی در شرایط تحریم میزان 
تولید را افزایش می دهد و این روند در 
ایجاد بازاری آرام موثر خواهد بود ضمن 

آن که قابلیت صادرات نیز می یابد .
کاکایی با تأکید براین که در سال 
های گذشته نگاه بلند مدتی به این 
توسعه  گفت:   ، نداشتیم  موضوع 
به  نیاز  مدت  بلند  نگاه  با  فناوری 
مدیریت قوی و برنامه ریزی دقیق و 
در عین حال کار شبکه ای سنگین دارد 

این در حالیست که با قیمت گذاری 
غلطی که دولت در سال گذشته انجام 
داد زیان چند هزار میلیاردی به صنعت 
خودرو تحمیل شد در ادامه چالش 
فناوری ، شاهد مشکل کمبود نقدینگی 

هستیم .
او بر تغییر نگاه دولت تأکید و اظهار 
کرد: در دنیا نیز دولت ها شرکت های 
خصوصی را تا اندازه ای حمایت می 
کنندد. بنابراین باید امسال در کنار 
کلیدی  نکات  سازان,  خودرو  تلاش 
شاهد حمایت های دولتی و تغییر نگاه 

باشیم.

عضو هیات علمی دانشگاه لم و 
در  امسال  اگر  داد:  ادامه  صنعت 
دهیم  نشان  ها  بحران  رفع  صورت 
صنعت خودرو با وجود تحریم ها, روی 
کشوری  است  ایستاده  خود  پای 
همچون آمریکا نیز از موضع خود کوتاه 

خواهد آمد.
به گفته او, توسعه فناوری و همراه 
کردن شبکه خودرو سازان و قطعه 
سازان در کنار هم می تواند شعار رونق 
تولید امسال را محقق سازد. براساس 
این گزارش، با وجود پیش بینی های 
منفی در رابطه با اوضاع صنعت خودرو 

در سال ۹8، اگر هوشمندانه بر رفع 
شویم,  متمرکز  خودرو  تولید  موانع 
وجود  با  امسال  دیگر  می توانیم 
در  گذشته  سال  که  آشفتگی هایی 
کنارنامه خودرو سازی کشور وجود 
داشت و سال بدی را به ثبت رساند، 

مواجه نشویم.
فعالان این صنعت بر این عقیده 
خودرو  صنعت  در  باید  که  هستند 
برنامه ریزی داشته باشیم و از آنجا که 
صنعتی  عنوان  به  خودرو  صنعت 
پیشران همواره شاهد تعامل تحریم 
ختی یک جانبه خواهد بود، بنابراین 
نیازمند زیر ساخت هایی برای رفع 

مشکلات این صنعت هستیم. 
آن ها با اشاره به پیشرفت های 
اتفاق افتاده در صنعت خودرو تاکید 
با  همپا  باید  صنعت  این  که  دارند 
تحولات روز حرکت کند به طوری که 
خودرو های معمولی می شوند باید در 
دستور کار صنعت خودرو قرار گیرد. 
از سال های گذشته  در همین حال 
اما  بوده  مطرح  ملی  پلتفرم  بحث 
یا  و  داخلی  شرکت  هیچ  تاکنون 
سازمانی سرمایه گذاری در این زمینه 
را به صورت جدی پیگیری نکرده که 
لازم است هرچه سریع تر نسبت به 
تغییر رویکرد در این زمینه اقدام شود.
صنعت  کارشناسان  گفته  به 
خودرو، دولت اگر حمایت و برنامه 
ریزی لازم را انجام ندهد و برنامه ای 
برای حمایت از سرمایه گذاراننداشته 
باشد شاهد خروج سرمایه گذاران از 
ایران و مهاجرت آن ها به کشور های 
همسایه خواهیم بود که لازم است در 
سال رونق تولید به این موضوع توجه 
همچون  اشتغالزایی  صنعت  تا  شود 

صنعت خودرو دچار مشکل نشود.

2 فاکتور تحقق شعار رونق تولید در صنعت خودرو


